
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
2900 Komárom, Szabadság tér 1.
Szám: 1- /2011.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2011. március 24-én megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,  továbbá
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Molnárné Dr. Taár Izabella aljegyző,
és a Polgármesteri Hivatal előterjesztése k szerint illetékes munkatársai,
intézményvezetők, érdeklődő állampolgárok.

Dr. Molnár Attila: Köszönti a tavasz első képviselő-testületi ülésén megjelenteket, képviselő
társait, a hivatal dolgozóit és azokat a komáromiakat, akik a képernyő előtt  követik az
eseményeket.
Napirendről szóló szavazás előtt, nagy örömmel mutatja be  Molnárné dr. Taár Izabella
aljegyző asszonyt, aki első ízben vesz részt Komárom Város Képviselő-testületének ülésén. Jó
munkát kíván számára, és örül, hogy erősíti a hivatal szervezetét. Korábban Almásfüzitő
jegyzőjeként látott el hasonló feladatot.
Mielőtt a napirend elfogadásáról döntenének, megállapítja, hogy az ülés határozatképes , 11 fő
képviselő jelen van.
Módosító javaslatai:
A zárt üléses blokkban, a „ty” napirendi pont: Trade 2008 Kft. ingatlan bérlési kérelme . című
előterjesztést javasolja levenni, mert jelenleg nem aktuális tárgyalása. Indoklásul elmondja,
hogy lakást, csak lakás céljából lehet bérbe adni, itt viszont egy más irányú bérletről van szó,
Babják Csaba képviselő úr által benyújtott 4 napirendet önálló képviselői indítványként kell
kezelnie. Hiszen a Szervezési és Működési Szabályzat ek képpen rendelkezik. Az
előterjesztéseket az anyag tartalmazza.

- A rovásírásos helységnévtáblák
- A kerékpársáv létrehozása
- Czibor Zoltán Városi Sporttelepen lévő atlétikai pálya felújítása
- Képviselői keret  rendelkezésre állása és felhasználásának a szabályzata.

A négy önálló indítvány felvételéről határozatot kell hozni. Kérdése, a napirendekhez javaslat,
észrevétel van-e? Megállapítja, hogy nincs . Javasolja, szavazzanak egybe a napirend
felvételről, illetve levételről, majd ezt követően a tárgysorozat  elfogadásáról.

- Képviselő-testület 11 igen szavazattal elfogadj a az önálló indítványok tárgysorozatba
vételét, valamint az Egyebek „ty” pontja levételét.

- A Képviselő-testület 9 igen egyhangú szavazattal elfogadja az alábbiak szerint  a
napirendet.

1. Az Önkormányzat tulajdonában álló  lakások és helyiségek bérletére és elidegenítésére
vonatkozó egyes szabályokról szóló – többször módosított - 2003. évi 20. számú (XI. 20.)
önkormányzati rendelet módosítása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzete s főjegyző
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2. Rendelet-tervezet a helyi természetvédelemről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3. Rendelet-tervezet a 16/2000. (V. 19.) számú önkormányzati rendelet – A helyi
közművelődési tevékenységről, annak támogatásáról és működési feltételeiről –
módosításáról.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4.  A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója Komárom város közrend - és
közbiztonságáról 2010. évben.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Lázár Zsolt alezredes, kapitányság -vezető

5.  Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága beszámolója
Komárom város 2010. évi tűzvédelmi helyzetéről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Simon István tü. Alezredes

6.  Komárom Város 2011. évre szóló városüzemeltetési szerződései elfogadása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7.  Az Önkormányzat és szervei 2011. évi kiemelt céljai meghatározása a Polgármesteri
Hivatal köztisztviselői teljesítménykövetelményei meghatározásához.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8. Intézkedési Terv meghatározása, elfogadása a „Van mit tisztáznunk” várostakarító program
tavaszi feladataira. Tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési munkák
előkészületeiről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

9. A „Komáromi Napok” programtervezete bemutatása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
               Harmák Zsófia önkormányzati képviselő, tanácsnok

10. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

11. Komárom és környéke Családsegítő és Gyermekjól éti Szolgálata működési
dokumentációinak módosítása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

12. Jókai Mór Gimnázium házirendjének jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

13. Gesztenyés Óvoda minőség irányítási rendszerének jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
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13. A Komárom- Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás működési dokumentumainak
módosítása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

14. Az önkormányzat részvétele a 2011/6 -vasút-tisztasági-idegenforgalmi meghívásos
pályázaton.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

15. Az Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala és a Városi Sportiroda és
Sportcsarnok megszüntető okiratainak módosítása, valamint az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatala gazdasági irányítása alá tartozó intézmények alapító okiratainak
módosítása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

16. HPV elleni oltássorozat támogatása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

17. Közművelődési érdekeltségnövelő támogatás.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

18. A Napsugár Óvoda vezetői álláshelyének meghirdetése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

19. A Komárom-Esztergom Megyei Közgyűlés Elnökének támogatási kérelme a megyei
katasztrófa alapon keresztül a térséget sújtó földrengés károsultj ai részére.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

20. A Peter Cerny Alapítvány kérelme.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

21. Kiegészítő építési beruházásokhoz szükséges fedezet biztosítása illetve megerősítése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

22. Civil szervezetek pályázati támogatási rendszere jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

23. Vállalkozásfejlesztési Alapítvány és Komárom Város Önkormányzat a együttműködési
megállapodás jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

24. Együttműködési megállapodás a Közép -dunántúli Autóipari Klaszter létrehozásának
céljából.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

25. Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csoportjának támogatása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
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26. Tóth Rita – SZEVASZ Színház kérelme  iskolai interaktív foglalkozások támogatása a
kis-nagykamaszok viselkedési zavarainak leküzdése és annak könnyebb kezelése érdekéb en.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

27. KE-MÖ Széchenyi István Közgazdasági Informatikai Szakközépiskola 9/B osztályának –
a 2011. május 26-29. közötti Tiszafüreden rendezendő V. országos osztálykirándulás
Kamaszfesztiválon való részvételéne k támogatása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

28. Mobil színpad beszerzéshez szükséges fedezet biztosítása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

29. Komárom Város 2011. évi közbeszerzési  terve meghatározása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

30. Rovásírásos helységnévtáblák.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

31. Kerékpársáv létrehozása.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

32. A Czibor Zoltán sporttelepen lévő 400 m -es atlétikapálya felújítása.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

33. Képviselői keret rendelkezésre állása és felhasználásának szabályzata.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Zárt ülés!

34. Komárom Városi Bíróságra bírósági ülnökök megválasztása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

35. Fodor Ferenc ingatlan vásárlási kérelme.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

36. Komárom, Gyár u. 14. szám alatti ház lakói helyzetének megoldása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

37. Porga Zsanett ingatlan vásárlási kérelme.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzet es főjegyző

38. Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérleti jogviszony vizsgálata.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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39. 011/2 hrsz-ú ingatlan helyzetének rendezése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

40. Könyvvizsgáló kijelölése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

41. Kérdések, bejelentések.

1. napirend:
Az Önkormányzatok tulajdonában álló lakások és helyi ségek bérletére és elidegenítésére
vonatkozó egyes szabályokról szóló – többször módosított – 2003. évi 20. számú (XI.20.)
önkormányzati rendelet módosítása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az önkormányzat tulajdonában lévő lakások, helyiségek bérletére, illetve
elidegenítésére vonatkozik a rendelet-tervezet. Szabályozza a lakásállomány bérleti
jogviszonyát. Pontosítások történtek, illetve a központi jogszabályváltozásokból eredően
módosításokra került sor. Régi adósság, hogy a korábbi rendeletmódosításokat nem foglalták
egységes szerkezetbe, ez most megtörtént.
Két részből tevődik össze az előterjesztés:

- rendeletmódosítás
- módosítással érintett részekkel egységes szerkezetbe foglalt rendelet

található az anyagban

Kérdezi az anyag készítőjét, Aljegyző Asszonyt van-e szóbeli kiegészítése?

Molnárné Dr. Taár Izabella : Alapvető szándék, hogy olyan körülményeke t és lehetőségeket
teremtsenek a helyi szabályozás által, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő bérlakásokat
meg tudják óvni, és a Képviselő-testület a jogos és az általa meghatározott bérleti díjakhoz,
megfelelő körülmények között hozzá tudjon jutni. Amit a helyi  rendelet, nem szabályoz, nem
tartalmaz, azért van, mert a jogalkotási rendelet és a törvény előírja, hogy a központilag
szabályozott előírásokat, kitételeket  nem lehet szabályozni a helyi rendeletbe, csak azt lehet
amelyre felhatalmazást kapnak. Ezért a helyi rendelet nem tartalm azza azt, aki nem fizeti a
bérleti díjat, annak a lakásbérleti jogviszonya megszűnik, hiszen ezt a központi jogszabály írja
elő. A Hivatal ennek megfelelően jár el, és célja, hogy a Saxum Kft -én keresztül a
hátralékokat behajtsák.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: Aljegyző Asszony jól foglalta össze azt a célt, amit a változtatással
szeretnének megvalósítani. Sok lakossági észrevétel, bejelentés érkeze tt a bérlakásokkal
kapcsolatban. Ezért úgy érzi, rendeleti szinten is foglalkozni kell a témával. Bizonyára bántja
azokat az embereket, akik lakásra várnak: miközben ők nem kapnak lakást, addig olyanok
élnek önkormányzati lakásban, - akár szociális rászorultsággal akár, egyéb bérlőként - akik
esetleg nem óvják meg a lakást . pl.: háziállatot tartanak. Olyan bejelentésekkel találkoztak,
ami őket is meglepte pl.: nagy értékű, új gépkocsi parkol a ház előtt. Ezért igyekeztek erre
hangsúlyt helyezni, s e változtatásokat igyekeznek betarttatni és ellenőrizni. Tehát



6

szeretnének a lakásrendelettel rendet teremteni, ami biztosítja, hogy tényleg azok jussanak a
lakásokhoz, akik valóban rászorulnak és valóban rendeltetésének megfelelően használják.

Dr. Molnár Attila: Az önkormányzat bérlakás állománya hagy némi kívánni valót maga után,
pontosan azért mert, kevés. Sajnos az elköv etkezendő hónapokban és években látható , hogy
egyre inkább szükség lesz egy teljes, átfogó bérlakás programra. A közeljövőben, - ahogy
napvilágot lát majd az Új Széchenyi Tervre épülő, részben más, önkormányzatra kiírt
speciális pályázati lehetőség – külön tárgyalnak majd a bérlakás programról, mert ezt a
helyzetet nem lehet elodázni. Van-e további hozzászólás, megállapítja, hogy nincs.

Kéri képviselő társait,  szavazzanak a rendelet módosításáról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet megalkotja:

Komárom Város Képviselő-testülete
5/2011. (II.08.) számú önkormányzati rendelete:

az Önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek
bérletére és elidegenítésére vonatkozó egyes szabályokról szóló
2003. évi 20.( XI.20.) önkormányzati rendelet módosítására
(A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz mellékelve van!)

2. napirend:
Rendelet-tervezet a helyi természetvédelemről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Kívánnak-e szóbeli kiegészítést tenni a napirendhez? – megállapítja, hogy
nem. Kérdés, észrevétel van-e? – nincs.
Elmondja, hogy az előterjesztés az 1992 -ben alkotott helyi természetvédelmi rendelettel
foglalkozik, ami több sebből is vérzik. Ennek a módosítását szükséges mi előbb elvégezni. A
határozati javaslatok is arról szólna k, hogy az előkészítő munkák induljanak be . A Képviselő-
testület ezt követően vagy a jelen  rendeletet módosítsa vagy egy teljesen újat alkosson meg a
helyi természetvédelemről. Arra kéri a hivatali kollégákat, - amiről a 2-es határozati javaslat is
tartalmaz - hogy tegyenek közzé egy felhívást civil szervezetek és a lakosság számára, annak
érdekében, hogy a helyi védetté nyilvánításra vonatkozóan  javaslataikat megtehessék.
Tényleg fektessenek rá hangsúlyt , és mielőbb végezzék el ezt a munkát.  A későbbiekben
pedig, a testületi megtárgyalására is sor kerülne.

Takács József: Mivel ezt a rendeletet 1992-ben fogadta el az önkormányzat, a rendelet nem
tartalmazza, hogy a MOL területre vonatkozóan  lennének-e védett területek vagy növények.
Ez azért van, mert 2008-ban került a város kezelésébe a terület. Fontosnak tartja szabályozni
ezt a kérdést, mivel a szőnyi Szabadság úton, az E.ON megbízott jai egy védett fa
lombkoronáját kettévágták, és tudomása szerint, ezért semmiféle szankció nem történt. Úgy
gondolja, hogy a rendeletmódosításnál nagyon komolyan figyelembe kell  venni azokat a
lehetőségeket, hogy komoly szankciókat tudjanak érvényesíteni ilyen esetekben.
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Dr. Molnár Attila: Egyéb kérdés, hozzászólást nem tapasztal. Kéri, szavazzanak a határozati
javaslatokról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 23/2011.(III. 24) számú határozata:

1. A Képviselő-testület a természetvédelmi rendelet felülvizsgálatával, helyi jelentőségű
védett természeti területek védetté nyilvánításának menetéről, a helyi természetvédelmi
teendőkről szóló tájékoztató anyagot elfogadja.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy tegyen közzé felhívást
a lakosság, a civil szervezetek és társhatóságok felé, s kérje a helyi védetté nyilvánításra
vonatkozó javaslataikat.

Határidő: 2011. március 31.
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

Kiss László osztályvezető
Havran -Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző

3. A Képviselő-testület felkéri a hivatalt, hogy a szakmai előkészítéshez szükséges
felméréseket és dokumentumokat készítesse el.

Határidő: A költségvetési  fedezet biztosítása után azonnal
Felelős: Kiss László osztályvezető

Havran -Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző

3. napirend:
Rendelet-tervezet a 16/2000. (V.19.) számú önkormányzati rendelet – A helyi közművelődési
tevékenységről, annak támogatásáról és működési feltételeiről – módosításáról.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Kérdezi Képviselő-társait, előterjesztőket, hogy kérdés, észrevétel van-e?
Ilyet nem lát. Kérdezi, hogy elfogadják -e a rendelet-tervezetet?

- A Képviselő-testület 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással rendelet -tervezetet
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
5/2011. (II.08.) számú önkormányzati rendelete:

a 16/2000. (V.19.) számú önkormányzati rendelet – A
helyi közművelődési tevékenységről, annak
támogatásáról és működési feltételeiről – módosításáról.
(A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz mellékelve van!)
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4. napirend:
Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója Komárom város közrendközbiztonságáról 2010.
évben.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Lázár Zsolt alezredes, kapitányság -vezető
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Nagy tisztelettel köszönti : Kuczik János rendőr alezredest, a Komárom -
Esztergom Megyei Rendőr-Főkapitányság rendészeti igazgatóját, és Lázár Zsolt urat, a
Komáromi Rendőrkapitányság megbízott kapitányát.  Diavetítéssel egybekötött előadást
fognak látni, hallani.

Lázár Zsolt: Komáromi Rendőrkapitányság szervezeti egységei 201 0. évben is a hatályos
normák alapján, munkatervben foglaltak teljesítésével , törvényes keretek közt végez ték a
tevékenységüket. Vizsgált időszakban munkájuk során folyamatosan törekedtek a rendőri
tevékenység színvonala megtartására és annak lehetőség szerinti emelésére , az
állampolgárokkal, önkormányzatokkal és az állam i szervekkel történő együttműködésre. Az
értékelt időszakban igyekeztek megfelelni a területen élő helyi lakosság elvárásainak és
partneri együttműködés és  párbeszéden nyugvó vezetői magatartás alkalmazásával kialakítani
a lakosság és a rendőrség kapcsolatrendszerét. 2010. év a lakosság i bizalom megerősítésének
az éve volt. Ezen kitűzött cél t, a kapitányság minden tekintetben meg kívánta valósítani.
A bemutatott ábrán látszik, hogy a vezetői állomány összességében ugyan stabil, de hiányos.
2009. november 1-jével Határrendészeti Osztálynak az átszervezésével egy profil  tiszta
Közlekedés-, Rendészetvédelmi Osztályt hoztak létre. Sajnálatos mó don itt a pályázataik -
2010. évben - eredményre nem vezettek. Osztályvezetőt nem tudtak megbízni a feladattal , és
nem volt KMB alosztályvezető, valamint a Közrendvédelmi Határrendészeti Osztály
alosztályvezetői álláshely sem volt betöltve.  E mellett kialakítottak Szolgálati rányító
Parancsnoki Rendszert, melynek az a lényege, hogy 24 órás parancsnoki felügyelet mellett ,
tapasztaltabb tiszthelyettese k koordinálják a fiatalabb rendőröket. Ez a rendszer a mai napig is
nagyon jól működik. Bejelenti a Testület előtt, hogy 2010. de cember 15. nap hatállyal Dr.
Hatala József altábornagy úr , az Országos Rendőr-Főkapitányság vezetője, Dr. Forrai Zsolt
alezredes urat a Komáromi Rendőrkapitányság vezetői feladatai alól felmentette, és december
16-án áthelyezte a Tatabányai Rendőrkapitányságra és megbízta annak vezetésével.
A bűnügyi helyzet értékelése során elmondja, hogy az összes megyét érintő kapitányságon
emelkedtek a bűncselekmények, kivéve a Komáromi Rendőrkapitányság illetékességi
területét ahol közel 18-20%-os csökkenés tapasztalható a 2009 év adataihoz képest. 1946
bűncselekményt követtek ezen a területen, és ezzel  messze az egyik legjobb eredményt
produkálták az összes kapitányságot figyelembe véve. Ez az eredmény arra vezethető vissza,
hogy céltudatos a humánerőforrás gazdálkodás, összrendőri szemléletet alakítottak ki és aktív
a közterületi jelenlét, a lakossággal, társadalmi szervezetekkel együttműködnek, és fokozott
bűnmegelőzési tevékenységet folytatnak.
Amellett, hogy Komárom városra milyen hatással volt a bűncselekmény szám  csökkenése, az
a város bűnügyi fertőzöttségében is megmutatkozott, hiszen a 2009 -es évhez képest 1547 a
regisztrált bűncselekmények száma. Gyakorlatilag 2010. évre 1235-re apadt.
Kiemelt bűncselekmények alakulásnál jelentős eredményeket értek el , főleg a 2009-es évhez
viszonyítva. A vagyon elleni bűncselekményszámok csökkenése rányomta a bélyegét a
lakosság szubjektív biztonságérzetére . Ez által érdemesnek tartja kiemelni azt, hogy a
betöréses lopások 201-ről 79-re csökkentek. Csökkent a lakásbetörések száma is, 88-ról 32-re.
Gyakorlatilag a lopás, mint kiemelkedő bűncselekmény 346-ról 330-ra csökkent. Úgy
gondolja, ez mindenféleképpen nagyon szép adat. A nyomozásaikat nehezítette a tavalyi
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évben, hogy három alkalommal is nyomoztak olyan fegyveres r ablásokban, amely nem a
Komáromi Rendőrkapitányság hatáskörébe  tartozott, de ettől függetlenül is eredményes évről
számolhatnak be. A bűncselekmények számának a csökkenése kimutatható a bűnügyi
fertőzöttség terén is, mert a 100 000 lakosra jutó bűncselekmény szám jelentősen csökkent a
2009 év adatai szerint. Úgy gondolja, ez a mérőszám orszá gos szinten sem rossz adat. Vagyon
elleni bűncselekmény során 165 millió forintértékben okoztak kárt az elkövetők Komárom
városában és ebből különböző eljáráso k során, kényszerintézkedésekkel 40 millió forintot
sikerült a nyomozóhatóságnak megtéríteni. Ami ismét egy kiemelkedő adat:  a többi
rendőrkapitánysághoz képest Komáromban folyamatosan nagy terhet ró - mind az eljárásokra,
a szabálysértésekre, mind a bűntető eljárásárokra - a külföldi érintettek száma. Gyakorlatilag
messze a megyében kiemelke dően magas a külföldi érintettsége , mind az elkövetők mind, a
sértettek személyét illetően,  ez által tolmácsokat kell igénybe venni, az eljárási idő
meghosszabbodik. Ettől függetlenül a bűnügyi helyzet vonatkozásában nagyon szép
nyomozáseredményességi mutatót sikerült produkálni. Kiemelt bűncselekmény kategóriában
közel 10%-os javulás következett be. A bűncselekmények csökkenésével az eredményesség is
nőtt. A bizonyítást befolyásoló ténye zők napi szinten problémát okoznak a bűnügyi
munkában. Nyom szegények a helyszínek, sok  esetben találkoznak a lakosság  és más
személyek közömbösségével, és mire a  helyszínre kiérnek sok esetben nem az eredeti állapot
fogadja őket. Ez a nyomrögzítési fázisnak nem igazán kedvez.

A jövőre nézve mindenféleképpen indokolt nak tartják az egyedi azonosításra alkalmas nyom
rögzítést (DNS minták). Jó lenne a szagazonítás feltételeinek visszaállítása. A lakossággal egy
közvetlenebb kapcsolat kialakítására törekszenek , ami a humánhírszerzést is növelné .
Közbiztonsági tevékenységgel kapcsolatosan elmondja, hogy az ipari parkon kívül a
Komáromi Rendőrkapitányság illetékességi területéhez 27 km-es autópálya szakasz is
tartozik, és ezen kívül a Monostori Erődnél a turisztikai szezon kezdetével több eze r fős
látogatottság is befolyásolta a 2010. évi  tevékenységüket. Kiemeli a Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyében történt természeti katasztrófát, melybe a Komáromi Rendőrkapitányságtól 28 fő
vett részt. Ilyen körülmények mellett is jelentősen nőtt 2009-hez képest a közterületen eltöltött
órák száma. Ez az intézkedéseikben is egy pozitív képet mutat. Nőttek a tettenérések és
elfogások száma, valamint a biztonsági intézkedések száma is.
Balesetekkel kapcsolatban elmondja, hogy érdemes k iemelni, azt, hogy 2010. évben nem
történt halálos baleset Komáromban , illetve csökkent a súlyos sérüléssel járó közlekedési
balesetek száma is. Gyakorlatilag 2010 -ben Komáromban összesen 152 közlekedési baleset
történt. 80%-ban anyagi kárral végződött. Az  ittas körülmény 152 balesetből 3 -szor volt jelen,
mint balesetet kiváltó ok. A baleseti okok tekintetében, pozitív dolog hogy a gyorshajtás hátra
szorult az élen a figyelmetlenség, az elsőbbségi jog meg nem adása és a követési távolság be
nem tartása. A kerékpárosok is kockázati tényezőt jelentenek a balesetek során. 2011 -évben
erre ugyancsak nagy hangsúlyt fordítanak. Igazságrendészeti tevékenység során megnőttek az
ügyforgalmi adataik. Több mint 3000 ügyben járta k el a kollégái. Szabálysértések is
növekedtek. Tájékoztatásképpen elmondja , hogy a városban a vadászfegyverrel rendelkezők
(98 vadász) száma 248, sportfegyverek száma szintén jelentős 11 főnél 32 van, illetve 112
gázriasztó fegyver, valamint 16 flóbert  fegyver. A 2011 évi feladatok elsősorban a 2011 évi
európai elnökséggel kapcsolatos teendők végrehajtá sa. Tavalyi év tapasztalatokból
következik, hogy fel kell készülni a természeti katasztrófákra. A lakosság szubjektív
biztonságérzetét fenn kell tartani, csökkenteni kívánják a sorozat jellegű bűncselekmények,
szabálysértések számát. Alapfeladatokhoz tartozik  az integrációt követően a határrendészeti
feladatok is. Így a mélységi és migrációs ellenőrzéséket fokozni kívánják  a jövőben. Részt
kívánnak venni aktívan a jogi és közbiztonsági szakmai kollég ium munkájában és próbálják a
lakosságnak minél jobban bemutatni a rendőrség munkáját, hogy elfogadják azokat az
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intézkedéseket, melyekkel nap, mint nap találkoznak. A humánerőforrás fejlesztéssel a
rendőrségi munka hatékonyságát kívánják növelni.
Összefoglalva a cél az, hogy Komárom városából biztonságos térséget hozzanak létre, az itt
lakók és az ideérkező vendégek jól érezzék magukat ehhez pedig széles társadalmi
összefogásra is szükség van.

Dr. Molnár Attila: Köszöni a tartalmas beszámolót . Közös érdek, hogy Komáromból olyan
város legyen, ahová örömmel látogatnak a turisták , illetve az itt élők is biztonságban vannak .
Előkészítés alatt van a Komáromi Rendőrkapitányság és a város önkormányzata között, egy
hosszú távú együttműködési megállapodás, amely a közös érdekekről szól. Nagyon fontos,
hogy a rendőri jelenlét még erősebb legyen Komárom városában. Ez azonban komoly anyagi
hozzájárulást igényel . Ennek első lépéseit már megtették, a Közterület Felügyelet
megerősítésével kvázi városőrségként való működtetésével. Elengedhetetlen, hogy az a szerv,
amely a közrend, a közbiztonság fenntartására hivatott, feladatát zök kenőmentesen el tudja
látni. Ehhez az önkormányzatnak a megfelelő segítséget meg kell adnia. Átadja a szót a
Képviselő-testület tagjainak.

Babják Csaba: Nagyon örül annak, hogy a rendőrség statisztikája javuló tendenciát mutat .
Ellenben - ha megnézi az első diagramon a 2010. év adatait - Komárom a 3. helyen áll a 9
városból. Oroszlány, ahol, mint ismeretes, sokkal nagyobb mértékben van jelen a cigány
bűnözés is, a 8. helyen áll. Kérdése, hogy ennek a javuló tendenciának az érdekében mit
kívánnak még tenni? Felajánlja a Szebb Jövőért Polgárőr E gyesület segítségét, akik szívesen
segítenék itt is a rendőrök a munkáját.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Véleménye szerint, több féle szinten szükség van az
együttműködésre, hiszen a rendkívüli halálesetek száma 17 volt az elmúlt évben. Ebb ől 9
esetben öngyilkosság történt. Megragadta a figyelmét, a családon belüli erőszakos
bűncselekmények száma, bár nem mutat növekvő tendenciát, de ezek olyan típusú
cselekmények - drogok és egyebek - ami nem csak a rendőrség feladata. Szeretné a
rendőrkapitány úrral felvenni a kapcsolatot, hogy mi az , amit az egészségügyi és szociális
területen erősíteni, illetve együttműködni  tudnának. Tisztában vannak azzal, hogy több
hivatali szerv is képes arra, hogy időben éljen jelzéssel  a rendőrség felé - akár prevenciós
egészségügyi munkával - ami az esetek számát vagy súlyosságát csökkenthetné . Külön
köszöni, hogy a határterületre is kiterjedt a beszámoló.

Czita János: Az 5. beszámolót hallgatja végig, és talán ez az első olyan beszámoló, amiben
lényeges előrelépést lát Komárom város közbiztonságát illetően. Jelentősnek, és dicséretesnek
tartja, hogy 20%-kal javultak e területen a mutatók. A lakosság közbiztonsága
megteremtéséhez, erősödéséhez a civilek is tenni kívánnak. Két éve valósult meg a
városrészekben a körzeti megbízotti státusz. Koppánymonostori városrész tekintetében,
jelentős előrelépést jelentett. Képviselői fogadónapján – ahol a körzeti megbízott is jelen volt
– a lakosság jelezte, bizalommal vannak iránta,  és Monostoron, érezhetően javult a
közbiztonság. Olyan jellegű problémákat is sikerült felderíteni a rendőrségnek , ami látensen
volt jelen (pl.: kábítószer, amitől féltek és iskolákban is előfordult). Ezen kívül azt is jónak
véli, hogy a civil szervezetek, a polgárőrszolgálatok mindhárom városrészben jelen vannak.
2010-ben a monostori Polgárőr Tagozat is megalakult. A polgárőrség és a rendőrség között jó
az együttműködés. Komáromban a Lovas Őrség tevékenységére is szeretné felhívni a
figyelmet, látni a szolgálatot teljesítő járőr párokat a városban. Ha ezen az úton tovább
haladnak, és a statisztikai adatok sem változnak rossz irányba akkor közbiztonság
tekintetében még élhetőbb város
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Turi Bálint: Gratulál az elmúlt évben végzett dicséretes munkához. A belvárosban élők
problémájára hívja fel a figyelmet. Hétvégenként az Igmándi úton , Kelemen László utcában,
József Attila utcában, Barátság l akótelepen élők hétvégéit gyakran megkeserítik szórakozó
helyekről kijőve randalírozó fiatalemberek. Kérése, - különös tekintettel a péntek , szombat
éjszakákra, illetőleg hajnalaira, – hogy fokozottabb rendőri jelenlétet biztosít sanak az érintett
területre.

Dr. Molnár Attila: Felhívja képviselő társai figyelmét, hogy vannak olyan országos
problémák, melyek jellemzően nem Komáromot érintik . Viszont itt a „határvárosi” jellegből
adódóan lát problémát. Miután teljesen átjárhatóak lettek a határok, sajnos egyre gyakrabban
megfigyelhető, hogy valaki átruccan egy éjszakára és mire a bűncselekmény észlelésre kerül ,
addigra lehet, hogy hetedhét határon jár a Felvidék rejtekeiben. Az Észak- és Dél-Komárom
között megépülő új híd, óhatatlanul nagyobb rendőrségi felkészülést igényel. Ebből adódóan
mindenképpen szem előtt kell tartani , hogy ugyan Dél-Komárom 20 000 fős város, de
tulajdonképpen 50-60 ezres városról van szó egészét tekintve . Innentől kezdve teljesen más
szemüvegen kell nézni ezeket a statisztikai adatokat is. Kifejezetten örül annak, hogy nagyon
jó a kapcsolat a helyi rendőrség és az észak-komáromi rendőri szervek között . A további jó
együttműködésre a későbbiekben még inkább szükség lesz a meglévő gondok, problémák
megoldása érdekében.

Lázár Zsolt (r.kapitány): Babják Csaba kérdéseire válaszában elmondja,  hogy egy szervezeti
egységet mindig saját magához kell tudni hasonlítani. A  személyi, tárgyi, technikai, földrajzi
helyzetből adódó sajátosságok mindig azt  vetítik előre, hogy a helyi lehetőségekben kell
gondolkodni. Ez által kell megteremteni azt a biztonságot, amelyet a lehető legjobb tudás
szerint, közösen kell, hogy megoldjanak.
Dr. Kreft-Horváth Lóránd felvetésére elmondja, v aló igaz, - sajnálatos módon - a rendkívüli
halálesetek különböző okok miatt megszaporodtak, több az öng yilkosok száma. A
rendőrségnek már csak arra van lehetősége , hogy ezeket a tragédiákat lereagálja. Kéri, hogy
az ilyen jellegű tragédiák megelőzése érdekében, a jövőben, fokozottan figyeljenek oda a
lakóközösségek, a környezetben élő személyek illetve a családtagok, figyeljenek oda az
embertársaikra.
Czita János pozitív észrevételeit köszöni. Valóban a monostori rendőr kolléga napi  szinten
kapcsolatban van a lakossággal, az érintett társadalmi szervezetekkel, így azonnal tudnak
reagálni a jogsértő cselekményekre, melyek a térségben történnek . Szeretnék, ha minden
városrészből hasonló visszajelzéseket kapnának. Képviselő úr is utalt arra, hogy erősödött a
lakossággal a kapcsolattartás. 2010-ben közös járőr szolgálatok voltak a  Lovas Őrséggel, a
polgárőrséggel, vadásztársaságokkal és nagyon sok civil támogató szervvel tudott együtt
dolgozni a rendőrség. Ha a jövőben ezekre nagyobb hangsúlyt fektetnek, még hatékonyabban
tudják majd lereagálni a helyi problémákat. A jó statisztikai eredmény mögött kemény munka
van. A cél az, hogy még tovább javítsák a jelenlegi helyzetet.  Köszöni a pozitív szavakat, a z
állománynak tolmácsolja azt itt elhangzottakat.
Turi Bálint felvetésével kapcsolatosan jelzi, több garázda jellegű magatartás is felütötte a fejét
a városban, a számadatok is ezt mutatják. A vagyon elleni bűncselekmény kezelése mellett,
megnőttek a személy elleni , illetve a garázda jellegű jogsértések száma. Erre a jövőben
mindenképpen kiemelt figyelmet fognak fordítani, de így sem tudnak minden egyes
helyzetben ott lenni. Természetesen, az érintett városrészekben, ahol ez leginkább problémát
jelent a rendőrség fokozottan, a hétvégeken megerősített szolgálattal lesz jelen.
A rendőrség támogatásában fontos szerepet játszik a 2011 -ben megvalósuló térfigyelő
kamerarendszer - amelyre polgármester úr már utalt - köszöni szépen.
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Nagyon bízik benne, hogy 2011. éven is hasonló, sőt jobb eredményekkel - az itt lakók
biztonsága érdekében – továbbra is pozitív képet kapnak a rendőrség munkájáról .

Dr. Molnár Attila: Kéri kapitány urat, hogy a rendszámfelismerő térfigyelő  kamera
rendszerbővítéssel kapcsolatban néhány gondolatot mondjon el, mi  volt a véleménye a múlt
heti bemutatóról.

Lázár Zsolt: A számok mögött komoly munka van. De ahhoz, hogy tovább tudjanak lépni ,
hogy le tudják reagálni az egyre súlyosbodó helyzetet, a lakosság összefogása és a rendőrség
rendelkezésre álló létszáma, sajnos még kevés. Ezért próbálják ezt a projektet előtérbe hozni,
hiszen ha nincs rendőr, akkor a technikával próbálják kiváltani a rendőri jelenlétet a leginkább
veszélyeztetett közterületeken, ahol a jogsértések száma nagy. A rendszámfelismerő kamera
rendszerrel olyan tárgyi bizonyítékok kerülhetnének a rendőrség kezébe, amellyel azokat a
jogsértéseket lehetne felgöngyölíteni, illetve megfékezni, melyekre ma még csak utólagosan
tudnak reagálni. A térfigyelő kamera rendszereknek a modernizálá sa szépülő város miatt is
fontos. A látvány tervek azt mutatják, hogy nagyon szép rendezett körülmények között tudják
a lakosok élni a mindennapjaikat. Ezt az állapotot fenn kell tartani. Erre is kiváló technikai
megoldást jelentene a térfigyelő kamera.

Dr. Molnár Attila: Mielőtt a határozati javaslatról döntenének, megköszöni a rendőri állomány
2010. évben végzett munkáját. Köszöni a civil szervezeteknek a város részekben
tevékenykedő Polgár és Lovas Őrségnek a munkáját, ami nagyban hozzájárult ahhoz, hogy a
beszámoló statisztikája pozitív képet mutat. Reméli, töretlen folyamat lesz, kiegészülve
azokkal az intézkedésekkel , amelyeket igyekeztek felvázolni.

- A Képviselő-testület 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot
hozza:

A Képviselő-testület 24/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő -testülete elfogadja a Komárom-Esztergom megyei
Rendőr-főkapitányság Komáromi Rendőrkapitánysága beszámolóját Komárom Város
2010. évi közrend – közbiztonsági helyzetéről .

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

                                        Lázár Zsolt alezredes kapitányságvezető

5. napirend:
Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága beszámolója. Komárom város 2010.
évi tűzvédelmi helyzetéről.
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
Simon István tü. alezredes

Dr. Molnár Attila: Köszönti Simon István tűzoltó parancsok urat.  Megkérdezi alezredes urat,
van-e a beszámolóhoz szóbeli kiegészítése. Megállapítja, hogy nincsen.  A maga részéről jelen
volt a tűzoltóság korábbi állománygyűlésén, amelyen parancsnok úr a 2010. évi
tevékenységükről adott tájékozt atást a felettes szerveknek. Elmondja, hogy milyen nagy
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megtiszteltetés  érte a komáromi tűzoltóság állományát , ugyanis Lengyel Csaba zászlós  lett
az év tűzoltója 2010. évben, gratulál az egész tűzoltóságnak és  ehhez az elismerő címhez.
Hozzászólást nem lát, kéri a Képviselő-testületet szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 25/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő -testülete elfogadja a Komáro m város Hivatásos
Önkormányzati Tűzoltóság beszámolóját Komárom város 2010. évi tűzvédelmi
helyzetéről.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Simon István tű. Alezredes

6. napirend:
Komárom Város 2011. évre szóló  városüzemeltetési szerződései elfogadása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztésben leírtak nagy része szerepel a 2011. évi költségvetésben
is. Minden évben döntést kell hozni a szerződésről, ami tulajdonképpen az önkormányzat
gazdasági társasága, a SAXUM Kft és az önkormányzat között jön létre, a zöld terület
kezelése, és egyéb városüzemeltetési feladatok végrehajtására. Kérdése, kívánnak-e
kiegészítést tenni az előterjesztők?  Kérdés, észrevétel van-e? Megállapítja, hogy nincsen.
Kéri Képviselő-társait, hogy a határozati javaslat mind a két  pontjáról szavazzanak.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 26/2011.(III. 24) számú határozata:

1. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
városgazdálkodási és üzemeltetési szerződést a Saxum Kft -vel egy éves időtartamra
kösse meg az alábbi táblázatban szereplő e lőirányzatoknak megfelelően, továbbá
elrendeli, hogy a 2011. évi költségvetést a szakfeladatok összegének megfelelően
módosítsa.
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Sorszám Tárgy
2011. évi

keretszerződés
tervezete e Ft-

ban

Kisegítő mezőgazdasági szolg.(014034)
1. Parkgondozás 76 000
2. Parkfelújítás 5 500
3. Városkapuk környezetének rendbetétele 1 500
4 Intézmények zöldfelületének kialakítása 1 000
5. Parlagfűírtás 4 500
6. Virágok vásárlása 3 250
7 Fák vásárlása, ültetése. 8 500
8 Díszfák,cserjék,virágok ültetése, 4 700
9 Emlékhelyek gondozása 1 000
10. Öntözés 3 000
11. Fakivágás, botolás,metszés 7 500
12 Űrszelvény (autós,kerékpáros)tisztítás 1 000
13. Tuskómarás 490
14. Fűfelület javítás 1 480
15. Nyárfák cseréje 1 800
16. Homokcsere 2 500
17. Új homokozók építése 2 500
18. Régi játszóterek lebontása 2 000

19
Zöldhulladék elhelyezésére szolgáló ideiglenes
telephely üzemeltetése 5 000

20
Zöldhull. elszállítása, elhelyezése,telep
kiürítése 14 000

21 Lakossági zöldhulladék gyűjtés 12 000
22 Köztéri bútorok karbantartása 2 650
23 Automata öntözőberend. karbantartása 800

24
Önkormányzati kertészet
fejlesztése,gondozása 1 500
Összesen: 164 170

Park beruházás, építés, felújítás
25 Budai N. A. u. növ. telepítés 1 157

Összesen: 1 157

Közutak, hidak üzemeltetése (631211)
26 Kátyúzás 8 500
27 Útjavítás 12 000
28. Sérült víznyelők cseréje 1 500
29 Közlekedési táblák, forgalomtechnika 5 500
30 Út locsolása nyáron 1 500
31 Forgalom terelő korlátok karbantartása, cseréje 2 000
32. Zúzott köves és dűlőutak karbantartása 17 500
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Összesen: 48 500

Saját vagy bérelt ingatlan hasznosítása
(701015)

33. Hibaelhárítás 7 000
34. Önk.ingatlanok rendkívüli hiba elhárítása. 9 000
35. Ingatlankezelés 18 000
36. Bérlakások számlázása 635
37 Nem lakás célj.szolg.helyiségek karbantartása 2 000
38 Egyéb szolgáltatások 1 000
39 Kényszer költöztetés 2 000

40
Önkormányzat által megrendelt egyéb
(önkormányzati) munkák 38 000

Összesen: 77 635
Város és községgazdálkodás( 751 845)

40. Buszvárók karbantartása 900
41. Nyilv. WC karbantartása, üzemeltetése 4 200
42. Illegális szemétlerakások megszűntetése 4 000
43. Patkányirtás 4 200
44. Szőnyi kutak karbantartása 550

Összesen 13 850

Állategészségügyi feladatok (852018)
45. Zöldfelület kezelés (kullancs) 1 850
46. Aknázómoly elleni permetezés 1 150
47. Szövőlepke elleni permetezés 1 050
48. Elhullott állatok elszállítása 300

Összesen: 4 350

49
Nagyherkályi, Koppánymonostori régi temető
kezelése 720

Összesen: 720

Köztisztasági tevékenység (90213)
50. Közterületek tisztántartása. 24 600
51. Hétvégi köztisztasági feladatok,badellázás. 3 400
52. Gépi tisztítás 6 900
53. Buszvárók takarítása 1 500
54. Hulladékgyűjtők vásárlása, kihelyezése 1 600

55.
Kutya ürülék tartó edények
vásárlása,kihelyezése. 600

56. Téli forgalom 23 000
57. Artézi kút és környezetének tisztántartása 600

Összesen: 62 200

2011 évi városüzemeltetési szerződés 372 582
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2. A Képviselő-testület támogatja, hogy a városüzemeltetési szerződés keretén belül a Saxum
Kft a hivatal szakembereinek tájékozt atása mellett a pénzeszközöket átcsoportosíthatja.

Határidő: A szerződés előkészítésére: 2011. március 31.
A szerződés végrehajtására: folyamatos

Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester
Kiss László osztályvezető
Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi ü gyintéző
Szabados Edit műszaki ügyintéző
Szalai Noel műszaki ügyintéző
Gurics Zoltán kommunális ügyintéző
Szabó János környezetvédelmi ügyintéző
Kovács Károly Saxum Kft. ügyvezető

7. napirend:
Az Önkormányzat és szervei 2011. évi kiemelt céljai meghatáro zása a Polgármesteri Hivatal
köztisztviselői teljesítménykövetelményei meghatározásához.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Kérdés, észrevétel van-e? Az előterjesztés a 2011. évi kiemelt célokat
tartalmazza, amely a köztisztviselői teljesítménykövete lményei meghatározása alapját képezi.
Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testületi 27/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő -testülete a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői
teljesítménykövetelményei meghatározása alapját célzó 2011. évi kiemelt célokat az
előterjesztés szerint meghatározza.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8. napirend:
Intézkedési Terv meghatározása, elfogadása a „Van mit tisztáznunk” várostakarító pro gram
tavaszi feladataira. Tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési munkák
előkészületeiről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Dr. Molnár Attila: Kérdése, kiegészítést kívánnak-e tenni az előterjesztés készítői. Képviselő
társainak adja meg a szót.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: Örömteli számára, hogy az akció folytatódik, és most már
hagyománnyá vált. Sok programmal bővítették, és további ötleteket várnak ezzel
kapcsolatban, amelyek a környezetvédelmi intézkedéseket szolgálják. Felhívja a lakosság
figyelmét arra, hogy bármilyen bejelentésük van – segítségre van szükségük, vagy  illegális
hulladéklerakót észlelnek - akár a hivatalhoz, akár a Közterület Felügyelethez szíveskedjenek
jelezni. Ha egy picit mindenki jobban  odafigyel, és jobban vigyáz a környezetére, akkor
szerinte évről évre, hónapról hónapra tisztább lehet  a város. A „Van mit tisztáznunk”
várostakarítási program egy életképes dolog. Reméli, hogy sokáig fennmarad, mindenkit arra
bíztat, civileket, intézményeket , cégeket, iskolákat, kapcsolódjanak be, és dolgozzanak együtt
a város tisztaságáért. Ez hasonló mint az előző napirendi pontban megfogalmazott  rendőrségi
és lakossági együttműködés . Ha nagyobb lesz a közbiztonság/ tisztaság,  akkor
mindannyiuknak jobb lesz az élet, és az ide látogatók is szívesebben fognak visszajönni
városba. Valóban összérdek a program továbbvitele és továbbfejlesztése.

Márkos Attila: A „Van mit tisztáznunk” program nagyon szép és jó program. Komárom
környékén a nagyszámú szemétlerakó helyek megszűntek, illetve sokkal keves ebb szemét
található a határban. Ezzel szemben megjelentek azok a szemetelők, akik kis z acskókban,
zsákokban viszik szemetüket, és az erdő alatt eldobják. Erre jó példa volt a Laktanya köz,
ahol a bozótokat kitisztították. Akkor látszott csak  igazán, hogy milyen szemetes volt a
terület. Nagyon örül annak, hogy szép lett az Igmándi Erőd környéke, annak, hogy elkészült a
kerékpárút. Jelezték felé, hogy az elkészült kerékpárútnál  olyan helyzet alakult ki,  hogy az
oda látogató vendégek, illetve az oda érkező íjászok és egyéb sportrendezvényre megérkező
emberek nem tudnak parkolni, mert az nincs. Március 15-én tapasztalták, hogy az emlékmű
környéke elég szomorú állapotban van. Szeretné javasolni, hogy az emlékmű környékét
tegyék rendbe, és a parkolás problémáját oldják meg. Ezzel a városnak újabb szép pontja
lenne. A Komáromi Napokra rendbe lehetne hozni.

Dombai Gábor: Az előbb elmondottakkal kapcsolatosan jelzi, hogy Siklósi József városi
főépítész úrral a területet bejárták, és a parkolásra a megoldást keresik, reméli mielőbb
megoldódik. A főépítész úrral megállapították, hogy az Igmándi várnak az Igmándi út felöli
kijárata keskeny, annak szélesítésére lenne szükség,  hogy aki a város ba érkezik, a várra
megfelelő rálátása legyen. Véleménye szerint a bejárat szélesítése a műemlékvédelmet nem
sérti, mert a vár eredeti fala 5 méterrel odébb van.

Dr. Molnár Attila: A nap folyamán felhívta a Közterület Felügyelet vezetője figyelmét az
illegális hulladéklerakókra vonatkozóan. Más területről is érkeztek erre vonatkozóan jelzések.
Kovács Károly úr, a SAXUM Kft. ügyvezetője is a körünkben van. Többször jelezte feléjük
is, hogy nagyobb figyelmet fordítsanak  erre a munkára, és a szükséges intézkedéseket egyék
meg, mert nagyon szemetes a város. Ezt próbálják megoldani, a saját eszközeikkel. Arra kíván
rávilágítani, hogy hiába tesznek meg mindent,  amíg a szemléletben és gondolkodásmódon
nem tudnak változásokat elérni. Azért olyan fontos a „ Van mit tisztáznunk” akció, mert ha
már gyerekkorban tudatosítják, hogy nem dobom el a szemetet, az autóval közlekedők pedig
nem dobják el a szemetet akár az autópályán, akár más úton, akkor könnyebb előrelépéseket
tenni. Úgy gondolja, nagyon fontos, hogy a gondolkodás és a szemlélet megváltozzon e
tekintetben, és akkor már ezek az intézkedések, hathatósabbak le sznek. De addig is
megpróbálnak ezen a téren mindent elkövetni.
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Czita János: Dr. Kreft-Horváth Lóránd szavaival egyetért. A 2007-ben indult programban
töretlenül részt vesznek a városlakók. Az első két évben láthatták, hogy óriási lendületet adott
ez az akció a városnak. Lényegesen javult a „szemét” helyzet, ma már kisebb problémával
állnak szemben. Az előző évben szó volt arról,  hogy a program szervezésén túl az iskolákban
oktassák a gyermekeket a tudatos környezetvédelemre. Az illegális szemetelőkkel , akik
visszatérően ingyen és bérmentve helyezik el frekventált területen a szemetüket , szigorúan fel
kell lépni, és büntetni kell őket. Felmerül az a fogalom, hogy „szemétturizmus”.  Sajnos azt
tapasztalják, hogy míg a komáromi polgárokat rendre, tisztaságra ösztökélik, úgymond
„nevelik”, addig máshonnan idekerül a zsákos szemét a város külterületire és az emlékművek
környékére. Példaként megemlíti az 1-es főútnál lévő emlékművet . Probléma az, hogy az
emlékművek és környékük csak akkor tiszta, ha valamilyen ne mzeti ünnep közeleg. Örül
annak, hogy az előterjesztés  tartalmaz technikai lehetőséget, ami segítheti a probléma
megoldását. Ezeket a frekventált helyeket kamerával kell megfigyelni. Olyan kamerát javasol,
amit nem tudnak elvinni, ami online kapcsolatban van, és azonnal küldi az információt a
szerverre. Így, aki megpróbálkozna az elvitelével , tetten érhető. Ennek elrettentő hatása lenne ,
és nem drága berendezés.  Örül, hogy ezt tartalmazza az előterjesztés  és támogatja is ezt az
elgondolást.

Babják Csaba: Dr. Kreft-Horváth Lóránd és Czita János felvetéséhez csatlakozva, javasolja,
hogy drákói szigort alkalmazzanak  az illegális szemétlerakókkal szemben. Amennyiben az
önkormányzatnak lehetősége van rá, a legmagasabb bírságot, akár a maximumot rója ki az
elkövetőkkel szemben. Örülne , ha elzárással is büntethetnék ezt a cselekményt, vagy
drasztikusan emeljék meg, akár a duplájára a bírság összegét, és jutalmazzák azt, aki
bizonyítékkal szolgál az ügyben pl.: fényképfelvétellel rendelkezik. Alpolgármester úr
korábbi kezdeményezését, hogy a diákokkal együtt madáretetőket állítottak dicséretesnek
tartja. Bár kis dolognak tűnik, de a Vág utca melletti parkban tapasztalta, hogy üres PET
palackokból gyártottak madáretetőket, melyet jó dolognak tart,  de ezek a PET palackok 2
méterenként lógnak a fákon. Kéri, hogy e helyett helyeznek ki esztétikusabb etetőket. A TV
nyilvánosság előtt szeretné felhívni a komáromi kutyatartók figyelmét, - amellett, hogy mint
régi kutyatartó kedveli a kutyákat – az ebtartás alapvető szabálya ira, nevezetesen az ürüléket,
kötelességük összegyűjteni, és a szeméttárolóba tenni, mert ahol kutyákat sétáltatnak, ott
gyerekek is játszanak.

Dr. Molnár Attila: Ez is egy régi probléma és itt jön előtérbe a REX Állatvédő E gyesület
tevékenysége, akik próbálnak szintén erre is hangsúlyt helyezni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Valóban jó kezdeményezés volt  a madáretetők kihelyezése. Kéri,
hogy fejlesszék ezt tovább, hiszen ezeket a madáretetőket gyerekek készítették megfelelő
szakműhelyben. Tényleg szépek és v alóban örömet okozott az iskolásoknak. H a erre van
igény, akkor tovább gondolják , és a város parkjaiban is kihelyezhetik az etetőket, hiszen ezek
költsége nem túl nagy. Minden madáretető vagy minden szemétlerakó mellé sajnos nem
tudnak kamerát elhelyezni . De a jó kezdeményezéseknek talán meg lesz a gyümölcse.

Dr. Szöllősy Ferenc: Szimpatikus volt, amit Babják képviselő úr mondott, de teljesen nem
kivitelezhető, főleg az önkormányzatnak. Gondoljana k arra, hogy mennyien szeretnék, hogy
pl. egy gyermekgyilkost halálra ítéljenek. Sajnos nem lehet, mivel a nemzetközi jog, az EU
joga ezt nem engedi, melyhez mi csatlakoztunk. Az önkormányzatra pedig vonatkoznak azok
a jogszabályok amik szabályozzák maximum mennyi bírságot szabhatnak ki . A maximum
bírságot alkalmazzák is a rendeletben. A külterületen, a jogszabály szerint a Földhivatalnak,
valamint a Környezetvédelmi-, Természetvédelmi- és Vízügyi Felügyelőségnek van joga és
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kötelessége eljárni és bírságolni. A környezetvédelmi, természetvédelmi bírság viszont akár
sok millió forint is lehet. Legfeljebb olyat lehetne tenni, hogy nem a hagyományos
szabálysértési eljárás kere tében bírálják el, hanem t ovábbítják a Környezetvédelmi
Felügyelőségnek, de akkor meg kell indokolni, hogy milyen szenny ező hatása van a
környezetre. Több millió forintra lehet büntetni , de büntető jogi tényállás csak a rendkívüli,
közveszélyt okozó helyzetekre van. Ezt a lehetőséget kollégáinak is javasolni fogja.  Valóban,
az illegális szemétlerakások száma lényegesen csökkent, de ha nagymértékű és
környezetszennyezéssel is jár ó hulladéklerakással találkoznak , akkor javasolják a
felügyelethez való továbbítását, hogy ezek a milliós bírságok előtérbe kerülhessenek.

Sárai János: 20 éve hallgatja a vágyakat, és nem sikerült komolyan megakadályozni a
lakóterületen kívüli illegális szemétlerak ókat. Ugyanúgy szennyezi a környezetet, mintha
lakóterületen belül helyeznék el a szemet et. Néhány évvel ezelőtt a földtulajdonosok olyan
szemétlerakással találkoztak, amelybe  címzett borítékok is voltak. De a végén mégsem lett
büntetve senki, mert nem lehetett pontosan bebizonyítani , hogy ki tette oda. A jelenlegi
helyzeten változtatni kell, és ugy anúgy, mint Ausztriában szigorúan büntetni kell az
elkövetőket, és mindent meg kell tenni azért, hogy tetten érjék őket. Ne legyen soha többé
kedvük akár egy csikket is eldobni. Úgy érzi nehezen haladnak a megoldás felé.

Dr. Molnár Attila: Megjegyzi, látszik, hogy bőven van még tenni való!

Babják Csaba: Sárai Jánossal maximálisan egyet ért. Szerencsére Komárom város
polgármestere országgyűlési képviselő  is. Kérjék, hogy tegyen javaslatot új szabályozásra  a
megfelelő minisztériumnál. Hozzák meg a megfelelő törvényi intézkedést. Még egy technikai
észrevétele van. Az illegális szemétlerakók környékén egyszerű módon lehetne védekezni,
árkot ásni a lerakóhelynél,  így gépjárművel, sokkal nehezebben lehetne  megközelíteni.

Dr. Molnár Attila: A 3 pontból álló határozati javaslatról kér szavazást.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A 28 Képviselő-testület/2011.(III. 24) számú határozata:

1. A Képviselő-testület támogatja a „Van mit tisztáznunk!” program alábbi
tevékenységei megvalósítását:
Környezetvédelmi „Jeles napok” megtartása
Környezetvédelmi előadások, vetélkedők tartása
Lakosság környezetvédelmi tájékoztatása
Illegális hulladéklerakások megelőzése - kamera beszerzése

2. A Képviselő-testület elrendeli a környezetvédel mi pályázat meghirdetését, erre a
Környezetvédelmi Alapból bruttó 1.000.000 Ft összeget biztosít.

Határidő: folyamatos
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző
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3. A Képviselő-testület elfogadja a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési
munkák előkészítéséről szóló tájékoztatót.

Határidő: folyamatos
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes f őjegyző
Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző
Kovács Károly Saxum Kft. ügyvezetője

28/2011. (III. 24.) számú határozat melléklete

Pályázati felhívás

környezetvédelmi programok szervezésére

2011

Komárom Város Önkormányzata környezet védelmi témában pályázatot hirdet,
melyben olyan elképzeléseket, környezetvédelmi program javaslatokat várunk, melyek
2011. év május- december közötti időszakban megvalósíthatók. A környezetvédelem
rokon területeit, azaz a természetvédelemi, a növényvédele mi (pl. parlagfű elleni
védekezés) és állatvédelemi (pl. felelős állattartás) kampányokat is támogatjuk, azonban
e pályázat keretében nem célunk a turisztikai, egészséges táplálkozás, mozgáskultúra
népszerűsítés vagy műemlékvédelmi célú programok támogatás a.

Pályázatot benyújthat minden olyan oktatási intézmény, egyesület, akik a pályázatban leírt
környezetvédelmi tevékenységüket Komárom város területén tervezik. Minden oktatási
intézmény, egyesület egy pályázatot nyújthat be. A pályázat benyújtásánál, tám ogatásnál,
elszámolásnál Komárom Város Képviselő -testülete 2009. évi 2. számú (I. 29.) rendelete
előírásai az irányadók.

A programok célcsoportja: Komárom város oktatási intézményei, tanulói, Komárom város
lakossága.

A program célja a társadalom környeze ttel kapcsolatos ismereteinek bővítése, értékrendjének
a fenntartható fejlődés szempontjainak megfelelő formálása, környezetkultúrájának
fejlesztése, az életminőség javítását szolgáló magatartásforma kialakításához való
hozzájárulás.

Célunk, hogy a tervezett programok
 a tanulókban, lakosságban hajlandóságot ébresszenek az aktív részvételre a
környezetvédelem terén, jó együttműködést, kiváló ötleteket eredményezzenek
 adjanak lehetőséget új ismeretek megszerzésére (biológiai sokféleség, fenntartható fejlődé s)
 ösztönözzenek a környezetbarát életmód elsajátítására
 mutassanak követendő mintákat
 ösztönözzenek felelősségteljes cselekvésekre (tárják fel, hogy mit tehet a tanuló/lakó egyéni
életében a környezeti problémák megoldása, megelőzése érdekében)
 figyelemfelhívóak legyenek, folyamatosan tájékoztassák a nyilvánosságot
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  jeles napok ünnepléséhez is kapcsolhatók legyenek

Pályázat az alábbi célokra nyújtható be:
1. Tanulmányi versenyek, pályázati kiírások, előadások, előadássorozatok szervezése,
környezetvédelmi kampányok szervezése

2. A környezetvédelem „Jeles napjai” - A természet és környezetvédelem jeles napjairól külön
programokat szervezve emlékezhetünk meg és tudatosíthatjuk a jelentőségüket. A nap
jellegének megfelelő vetélkedő, akció szervezhető, amely ek felhívják lakóhelyünk
közösségének figyelmét egy-egy helyi vagy globális környezeti problémára.

3. Kiállítások – Rendezhetők nyitott, a nagyközönség által is látogatható környezetvédelmi
kiállítások (pl. szemétszobrászat, természeti értékeket bemutató kiállítás).

4. Zöld médiumok – Az iskolai könyvtárban, egyéb közösségi helyen létesíthető külön
polc/sarok a környezeti témakörökkel foglalkozó könyveknek, videofilmeknek, CD -
lemezeknek.

5. Komposztálás, szelektív hulladékgyűjtés megvalósítása egy – egy intézményben

6. Tanulmányi kirándulás - a tanulmányi kirándulás környezetvédelmi témában szervezhető:
tanösvények, nemzeti parkok, természetvédelmi területek, vadasparkok.

Egy pályázaton belül több cél is megjelölhető.

A pályázat tartalmi követelménye i:

A céljelleggel nyújtott önkormányzati pénzügyi támogatások rendjéről szóló 2009. évi 2.
számú (I. 29.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: rendelet) 1. sz. mellékletben található
pályázati űrlapon kell benyújtani.

A program részletes leírásánál is mertetni kell:
 A feladatok megvalósulási ütemtervét
 Mely csoportokat kívánnak a programba bevonni, hány főt érint
 Szakmaiság biztosítását is.

A rendelet 10. § (2) bekezdésében lévő mellékleteket is csatolni kell.

Formai követelmények: 1 példányban, fénymá solható formában és minőségben.

A pályázat benyújtási határideje: 2011. április 15. 12:00

Rendelkezésre álló forrás: 1.000 000 Ft
Csak abban az esetben támogatjuk a programokat, amennyiben megfelelő tartalmú,
támogatható pályázatok érkeznek be.
Elnyerhető támogatás mértéke: max. 150.000 Ft.
Önerő biztosítása nem feltétel, de a bírálatnál előny.
Csak a pályázati kiírásnak megfelelő, a meghatározott célokat és a Képviselő -testület
elképzeléseit teljesítő pályázatokat támogatnak. Az elbírálásnál előnyben ré szesülnek a
nagyobb létszámot megmozgató programok, illetve az önerővel rendelkezők.
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A Képviselő- testületnek lehetősége van az igényelt támogatásnál kevesebb támogatás
megítélésére, a szakmai tartalom csökkentésére.

A pályázatokat a Képviselő -testület bírálja el. A nyertes pályázókkal támogatási szerződést
kötünk.

A pályázattal kapcsolatban érdeklődni Havran – Tóth Bernadett környezetvédelmi
ügyintézőnél lehet az 541-311-es telefonszámon vagy a toth.bernadett@komarom.hu e-mail
címen.

9. napirend
A „Komáromi Napok” programtervezete bemutatása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Hamrák Zsófia önkormányzati képviselő, tanácsnok
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: A Komáromi Napok program tervezete van előttük, amely még további
alakítást igényel. Fontosnak tartja, hogy képviselő társainak legyen információja arról, hogy
jelenleg hol tart a munka. Január elején kérésére munkacsoportot állítottak fel, és megkezdték
a program sorozat szervezését. Színvonalas, tartalmas program összeállításához szűkös az idő,
de mindent megtesznek annak érdekében, hogy a komáromiak jól érezhessék magukat.
Igyekeznek egy picit más irányba , más szemléletet megadni ennek az egész
rendezvénysorozatnak. Elsősorban azt szeretnék, hogy az egész program, a komáromiakról a
komáromiaknak szóljon. Ezért első sorban a helyi civil szervezet ek bevonását tervezik a
programok tekintetében,  és a kis- és középvállalkozóikra támaszkodnának a rendezvény
lebonyolítása területén. A másik alapvető szempont, hogy a Komáromi Napok programjait
összehangolják az É-komáromiakkal. Mindig az volt a probléma, hogy volt Észak- és Dél-
Komáromi Napok. A két program ütötte egymást. Általában a nagyobb programok többnyire
egy időben kezdődtek. Ezért tárgyaltak Észak-Komárom polgármesterével és kollégáival, az
ottani szakemberekkel, hogy az idei évben összehangolják, finomítsák programjaikat . Elég jó
eredményt értek el, de lehet még ezt csiszolni a következő években. É-Komáromban
december utolsó napjaiban állt fel az új Képviselő-testület az új polgármesterrel. Ezért alig
volt idejük arra, hogy kidolgozzák, milyen stratégiát kövessenek a rendezvényen.
Megbeszélték, hogy amennyiben lehetséges, a következő években még jobban törekszenek a
két településrész programjai összehangolására.
Nagy változást jelent, hogy egy nagy nyitórendezvény lesz Észak-Komáromban a Klapka
téren és egy nagy záró rendezvény lesz Dél-Komáromban. Nagyon sok finomítás van még
hátra, úgyhogy a későbbiekben fognak találkozni a végleges programtervezettel, addig is a
testületi üléseken az aktuális információt megkapják.

Hamrák Zsófia: Tájékoztatja a jelenlevőket, hogy valóban j anuár óta gyűjtik az adatokat. A z
ország minden részéről érkeznek megkeresések. Nagyon nagy az érdeklődés a XX. Komáromi
Napok iránt. Fellépők tömege jelentkezik a nap korai és késői óráiban is egyaránt, de jól
megbirkóznak a feladattal. Úgy gondolja sikerült megfelelő szereplőgárdát kiszűrniük. Észak-
Komárom képviselőjével a héten találkoz tak. Szerencsére ők is utolérték magukat a
programfüzet elkészítését illetően. Örömmel számol be arról, hogy gyakorlatilag már pontos
időpontok vannak a közös testületi ülésre, a megnyitóra. Szerencsére, Monostori Éva
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vezetésével szorgalmas csapat látja el  a feladatokat, a programfüzet nyers állapotban már
készen van. Gyakorlatilag egy-két héten belül nyomdakész lesz minden. Ugyanez vonatkozik
az észak-komáromiakra is. Természetesen az infrastrukturális dolgok tekintetében még
várható változás. A költségvetés egyelőre hozzávetőleges , még elég sok minden
befolyásolhatja. Különösen az is, hogy az önkéntesség éveit éljük az idén. Vannak már
önkéntes felajánlások, melyek mindig is voltak. Szeretné, ha a vállalkozók ezt a jó
tulajdonságukat megtartanák, mert annyival olcsóbb lesz, minél több segítséget fognak kapni.
A következőkben a tájékoztatás folyamatos lesz a lakosság felé. Három héten belül a
programokkal kapcsolatosan már egészen pontos információval szolgálnak.

Babják Csaba: Reméli, hogy jó információt kaptak, úgy látja, hogy a tavalyi és az idei
rendezvény költsége között 10 millió forint a differencia. Kérdése miért van ez így? Műsorok
színvonala indokolja-e, vagy drágább előadókat hívtak meg az idén?

Hamrák Zsófia: Tavaly is hasonlóan alakult a költségvetés. Annyi a különbség, hogy a
szponzoroktól bejött támogatás sokkal több volt előző évben, mint pillanatnyilag, de még ez
az állapot nem végleges, ez még változhat. Az anyagban az előterjesztő is utal rá , hogy az
előző évek tapasztala tai alapján állították össze a programtervezet költségvetését ami
természetesen még nem végleges.

Dr. Molnár Attila: Már jelezte korábban is, hogy jó néhány millió forintot szeretnének
lefaragni. Azt gondolja, hogy szerényebben kell, de mégis olyan Komáromi Napokat kell
rendezni, amit a komáromiak a magukénak éreznek. Ezért mondja, hogy elsődleges szempont
a helyi civil szervezet és vállalkozók bevonása . Ha ezt megteszik, akkor a költségvetést is
olyan szinten tudják tartani , ami nem fog problémát okozni. Érkeznek felajánlások a városban
működő vállalkozásoktól, ami mindenképpen pozitív irányba fogja billenteni a mérleget.
Tartalmasabb lesz a programtervezet is.

Turi Bálint: Komáromi Napok a komáromiaké. Ne felejtsük el, hogy ez a rendezvénysorozat
idegenforgalmat is generál. Mivel tavasszal kerül erre sor, nagyon fontos, hogy ide vonzzuk a
környékből az embereket. A legfontosabb, hogy a búcsús jellegből az igényes sz órakoztatás
felé kell elmozdulni. Kulturális rendezvényt, szórakozást kell nyújtani az idelátogató
embereknek és a komáromiaknak.

Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testületi 29/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete jóváhagyja- a melléklet szerint - a 20. Komáromi
Napok rendezvény- és költségtervezetét  és felkéri a Polgármesteri Hivatalt,  hogy
indítsa meg a rendezvénnyel kapcsolatos szerződési folyamatot.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester
                Hamrák Zsófia képviselő, ta nácsnok

    Monostori Éva önkormányzati főtanácsadó
/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/
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10. napirend:
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedés ekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkorm ányzati bizottságok munkájáról,  döntéseiről.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztéshez van-e kérdés, észrevétel? Kéri képviselő társait, hogy
ehhez a napirendhez kiadott kiegészítő anyagot vegyék kézbe, amely a Globtour kutatási
programban való részvételről szól. Az előterjesztésben található  határozati javaslatról döntést
kell hozni. Komárom Városa meghívást kapott, hogy részt vegyen az ESPON egyik
projektjében. A GLOBTOUR projektet a pályázat nyertessége esetén mediterrán országok és
Magyarország kiválasztott helyszínein hajtják végre, elsősorban a környezetváltozás, a
klímaváltozás és az urbanizáció hosszú távú hasznosításának vizsgálatával. A tervezett
kutatásban a döntően tengerparti elhelyezkedésű projektpartnerek mellett Komárom
képviselné a folyómenti turisztikai desztinációkat. A részvétel semmilyen anyagi
kötelezettséggel nem jár a város részéről. Ebben a kutatási programban való részvételt viszont
az EU csak akkor támogatja, ha meghatározott számú ország vesz részt ebben a programban.
Komáromot szeretné az olasz régióban működő projektvezető partnerszervezetnek felkérni.
Van-e ehhez kérdés, észrevétel? Nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal a határozatot elfogadja.

Dr. Molnár Attila: Ezt követően rövid tájékoztatást ad a két ülés között i, február 8-i rendes
ülés óta történt eseményekről a az alábbiak szerint:

- Részt vettek az egészségügyi, szociális dolgozók, sport és tűzoltó bál on, a
Gesztenyés és Színes Óvoda bálján, továbbá a Széchenyi Szakközépiskola és a
Katolikus Egyház Szent Imre iskolája  farsangi mulatságán.

- Turi Bálint alpolgármester képviselte az önkormányzatot  a rendőrkapitányság
állományülésén, amire a Városháza nagytermében került sor . Többnyire arról a
témáról esett szó, amit ma hallhattak a 2010. évi közbiztonsági helyzetről.

- Két alkalommal ülésezett a Kistérségi Társulás . Az egyik a költségvetés
előkészítéséről szólt, a másik magáról a költségvetés elfogadásáról. 140-150 milliós
a Kistérségi Társulás éves költségvetése, amelyet elfogadtak.

- Részt vettek a Vivace Egyesület koncertjén.
- Védelmi bizottsági ülés tartottak a Városháza nagytermében. A Védelmi Bizottság

ülésén részt vett Komárom város címzetes főjegyzője, polgármestere, továbbá a
katasztrófavédelem munkatársai, az érintett kistérségek polgármesterei, a tűzoltóság,
az ÁNTSZ. Próbáltak felkészülni azokra a helyzete kre, amire reméli, nem kerül sor:
árvíz, földrengés és egyéb esetekben mi a tennivaló. Elmondja, a közeljövőben
várható, hogy e tekintetben egy kis ismeretterjesztő anyagot fo gnak eljuttatni minden
komáromi lakoshoz. Októberben szembesült azzal, hogy a polgármesteri feladatkör
egyben azt is jelenti, hogy a védelmi bizottság elnök i feladatait is el kell látnia. Ne
adj’ Isten, hogy olyan katasztrófa következzen be , mint például árvíz vagy a
földrengés, ami ugyan Oroszlányban v olt, de Komáromban is jelentősen érezhető
volt (Sport Bál napján). Ez mind azonnali lépéseket igényel . Nagyon fontosnak
tartja, hogy a komáromi lakosok tudják , hogy mi a teendő, hova tudnak menni. Ha
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esetleg a telefon összeköttetés sem működik, akkor egyáltalán kihez fordulhatnak, és
milyen segítséget kaphatnak.  E tekintetben mindenképpen azt s zeretné, hogy egy
ilyen ismeretterjesztő anyag mindenkihez eljusson. Ez nagyon fontos, hiszen ha erre
sor kerül, akkor a lehető leginkább tájékozott nak kell lennie a lakosságnak, hogy
menteni tudja magát és családját, illetve a vagyontárgyait.

- Ülést tartott Komárom városában a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Társaság, illetve
az új Duna-híd építése kapcsán felállított munkacsoport is (a Nemzeti Fejlesztési
Minisztériummal és a szlovák társszervekkel közösen ). Tájékoztatta már a
Képviselő-testületet is arról, hogy az Új Széchenyi Terv egyik kiemel t beruházása a
Komárom térségében megvalósuló új Duna -híd megépítése. Korábban - kimondva
kimondatlanul - olyan félelme volt, hogy ha a mi oldalunkon hiába van teljes
elkötelezettség és minden szándék arra vonatkozóan , hogy a lehető leghamarabb
megvalósuljon az új híd  megépítése, ha esetleg a szlovák oldalon , ebben lemaradás
van vagy esetleg nincs meg az a teljes szándék . Azonban, ennek pontosan az
ellenkezője igaz. Nagyon pozitív és kellemes csalódás érte e tekintetben, ugyanis a
szlovák munkacsoportot vezető úriember, aki az ottani társszerveze tet képviselte és
vezetője jelezte, hogy ők jóval előrébb tartanak az előkészítő munkán k tekintetében,
mint magyar oldal. Úgyhogy megpróbáljuk utolérni az ő szintjüket. Mivel azonban
EU-s beruházásról van szó és nem kevés pénzről - a mostani számítások szerint
körülbelül 10 és 15 milliárd lesz a beruházás értéke - ezért elég komoly előírások
vannak, ami mind időtényező. A magyarországi tájékoztatás szerint 2017-et jelöltek
meg arra, hogy elkészülhet az új híd, most azonban optimistábban látják a jövőt. A
magyarországi társszervek is azt jelezték, hogy ha sikerül tartani ezt a tempót, akkor
jóval hamarabb is elkészülhet az új Duna -híd Komárom városában.

- Megtartotta alakuló ülését az Idősügyi Tanács, amely a városban működő Nyugdíjas
Egyesületeknek a vezetőiből jött létre. Arra kérte a Nyugdíjas E gyesületek vezetőit,
hogy próbálják együtt áttekinteni azokat a feladatokat, a melyek közös megoldásra
várnak, és mik azok a lehetőségek, amelyekben az önkormányzat tud segíteni.
Nagyon örül annak, hogy sikerült közös nevezőre jutniuk, és annak, hogy a tartalmas
programok megvalósításhoz segítséget tudna k nyújtani.

- Megemlékezést tartottak a kommunizmus áldozatairól a Lengyár területén.
- Az állatvédelem kapcsán is fontos felada taik vannak. A REX Állatvédő Egyesület

tartott örökbefogadási napot, amelyen részt vett jómaga is és támogatásá ról
biztosította az egyesületet. Várható, hogy a Képviselő-testületnek is lesz szerepe
különböző segítségnyújtásokban. Képviselő társai már többször jelezték, hogy
Monostoron elég áldatlan állapotok uralkodnak. E kérdésben a későbbiekben
közösen kell megoldást találni.

- Ülést tartott a Komáromi Atlétikai Klub. A közgyűlésen tisztújítás volt napirenden.
Új elnököt és elnökséget választott a közgyűlés, Tokodi Tibor, Becker And rás,
Mandel Gézáné lett az egyesület új elnöksége tagjai

- Mind a komáromi, mind a szőnyi, és a monostori nyugdíjas egyesület nőnapi
rendezvényt tartott. Valamennyi rendezvényen részt vettek.

- Ülést tartott a Megyei Területfejlesztési Tanács, melyen az önkormányzatot Hornig
Rudolfné képviselte. Ezzel kapcsolatos kérdéseket alpolgármester asszonynak tegyék
fel.

- Részt vettek a „Széchenyi hét” rendezvény megnyitóján (kosárlabda tornán), melyen
jelen volt Horváth Gyula, Hamrák Zsófia képviselő is .

- Megtörtént a város rehabilitác iós pályázat első állomásaként a Petőfi iskolával
kapcsolatos beruházás átadása, ahol alpolgármester asszony és alpolgármester úr
képviselte az önkormányzatot.
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- Jelen voltak a Tóparti Óvodában az „Együttműködő iskola” bemutatóján. Az óvoda
ennek a projektnek a részeként működik tovább.

- Ógyallán tartott az EGTC (Határokon Átnyúló Európai Térségi  Csoportosulás) ülést,
ahol szintén pályázati lehetőségekről , illetve a szervezet működéséről volt szó.
Kisbér, Tata, Komárom, Ógyalla, Észak-Komárom, és valószínűleg Érsekújvár is
csatlakozni fog Guta mellett ehhez a társuláshoz, amelynek Dél -Komárom is évekkel
ezelőtt tagja lett.

- Március 15-ei ünnepi rendezvényről már több szó esett. A zt gondolja, hogy egy
olyan ünnepséget sikerült varázsolni most Komáromba n - a jó időnek és rendezvény
színvonalának köszönhetően –ahol nagyon sokan vettek részt . Ennek nagyon örül.
Továbbá annak is, hogy szép számmal vettek részt ezt követően az észak-komáromi
rendezvényen is. Igyekeznek abban a gondolatvil ágban lenni, hogy a két Komárom
együttműködése még inkább összhangban legyen.

- Megújult a városi honlap és a városi újság is. Képviselő társainak is és mindenkinek
várják az észrevételeit a tekintetben, hogy finomítani tudjanak a későbbiekben.

- Nagyon szép és fontos sportsikernek  lehettek ismételten a részesei. Majdnem minden
ülésen meg kell említeni Sidi Péter nevét, a ki a két ülés között egy Európa Bajnoki
címmel örvendeztette meg a várost. Ha ilyen elánnal folytatja a sikereket a
sportágban, akkor azt gondolja , hogy merészebb álmokat is meg fogalmazhatnak
mindannyian. A szép sikerhez ezúton gratulál .

Horváth Gyula: Nagyon örül annak, hogy Sidi Péter Európa Bajnok lett újból. Csapatban 3.
lett Magyarország. Somogyi Péter szintén Komárom versenyzője, a 3 fős csapatból kettő
komáromi sportoló. Tatai Edzőtáborban látogatták meg a sportlövő válogattat. Az eddigi
szövetségi kapitány fogadta őket. Elmondta, hogy ilyen nagyszerű sportolókkal,
versenyzőkkel nem foglalkozott még, akiket jó kezelni. Olyan város nem volt még, hogy a
városi vezetők elmentek volna az edzőtáborba megnézni a gyerekeket. Ovifoci: öröm volt a
gyerekek nyakába akasztani az érmeket. Sportszerű mérkőzéseket láthattak. T uri Bálint
alpolgármester úrral látogatták az eseményeket. Úgy véli, jó kezekben van a sport.

Hamrák Zsófia: Március 15-ével kapcsolatban rengeteg köszönet érkezett hozzá. Ezt a
köszönetet nem akarja magának besöpörni, szeretné még egyszer személyesen megköszönni
mindenkinek, akik az ünnepséget megtisztelték jelenlétükkel. Olyan mondatok hangzottak el
férfiemberek részéről, hogy „ezt nehéz lesz felül múlnia annak, aki újra ilyet akar szervezni” a
másik „köszöni az egész város nevében”. Maga részéről is köszöni az egész városnak.

Hornig Rudolfné: A Megyei Fejlesztési Tanácson ülésén a várost érintő fejlesztésről kíván
szólni. A megyét érintő fejlesztésekben Komáromnak a hátsó tatai-komáromi útnak a
megújulása jutott. Ezt a projek tet fogják megvalósítani a következő időszakban.

Dombai Gábor: A testületben még nem esett szó a város  kiváló rallyversenyző párosáról.
Matics Mihály és Viczena Gábor, akik tavaly kategóriában megnyerték a bajnokságot , és
valamennyi futamot megnyertek. Idén egy vadonatúj Mitchubishivel egy kategóriával feljebb,
az N csoportban fognak indulni. Matics Mihály többek között három szoros magyar bajnok,
autóit maga szereli, maga javítja. Jövő hétvégén Egerben kezdődik a magyar bajnokság, ahol
természetesen Maticsék is raj thoz állnak. Kíván nekik jó versenyzést és sok sikert a
futamokhoz.

Sárai János: Március 15. alkalmából Szőnyben is volt ünnepély. Köszöni azoknak, akik ennek
a megszerezésében segítették köszöni részvételét az ünnepség szónok asszonyának, Hornig
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Rudolfnénak és valamennyi megjelentnek.  A Bozsik iskola nagyon színvonalas programot
nyújtott az ünnepségen.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatokat hozza:

A Képviselő-testület 30/2011.(III. 24) számú határozata:

1. A Képviselő testület támogatja Komárom városa  részvételét a GLOBTOUR kutatási
projektben és az ehhez kapcsolódó pályázaton.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

2. A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két
ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, polgármesteri és egyéb
intézkedésekről, az önkormányzat likviditási helyzetéről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

11. napirend
Komárom, és környéke Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálata működési
dokumentációinak módosítása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Bonyolult a társulási megállapodási rendszer. Ismételten módosítani kell az
alapító okiratot. Kérdés észrevétel van-e az előterjesztéssel kapcsolatban?

Babják Csaba: Néhány napja a családsegítő szolgálat két munkatársa megkereste őt  és kérték,
hogy tolmácsolja az észrevételüket. Megoldást jelentene több,  az általános iskolában deviáns
magatartást mutató túlkoros gyermek számára a korábban, Komáromban működő Irinyi
Dániel dolgozók iskolája. Ezeket a gyerekeket most Neszmélyre és Tatabányára küldik, ahová
sokszor meg sem érkeznek, és bűnözővé válnak. Arra kérik a Képviselő-testületet,
gondolkozzanak el rajta, hogy hogyan lehetne újra megvalósítani a dolgozók iskoláját a
városban.

Dr. Molnár Attila: Az észrevétellel egyetért, de felhívja a figyelmet, hogy nem önkormányzati
hatáskör. Tudomása szerint  a Kormány dolgozik hasonló rendszer visszahozatalán, aminek
szerinte is van létjogosultsága. Köszöni az észrevételt. Hozzászólást nem lát. Kéri, hogy a
három pontos határozati javaslatról szavazzanak.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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31/2011.(III. 24) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület a Csép–Kisigmánd-Komárom-Mocsa Családsegítő és
Gyermekjóléti Mikrotársulás társulási meg állapodását a melléklet szerint módosítja.

2. A Képviselő-testület a Komárom és Környéke Családsegítő Szolgálat „Önálló
helyettes szülői szakmai programját a melléklet szerint mó dosítja.

3. Komárom Város Képviselő-testülete 2011. március 25-i hatállyal megszünteti a
Mocsa Községgel, Csép Községgel, Kisigmánd Község gel, 2010. június 16-án az
önálló helyettes szülői feladatokra kötött megállapodásait.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/

12. napirend
Jókai Mór Gimnázium házirendjének jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Megállapítja, hogy kiegészítést az előterjesztő nem kíván tenni, kérdés
észrevétel nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 32/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete jóváhagyja – a melléklet szerint -  a Jókai Mór
Gimnázium módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt házirendjét.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/

13. napirend
Gesztenyés Óvoda minőség irányítási rendszerének jóváhagyása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés észrevétel nincs. Kéri, hogy
szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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A Képviselő-testület 33/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom város Képviselő-testülete jóváhagyja a melléklet szerint a Gesztenyés Óvoda
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt  minőségirányítási programját.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/

14. napirend
A Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás működési dokumentumainak módosí tása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Megállapítja, hogy kiegészítést, kérdést, észrevételt nem kívánnak tenni,
kéri szavaznak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 34/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete – a melléklet szerint – jóváhagyja a Komárom-
Bábolna Többcélú Kistérségi Társulá si megállapodás módosítását.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/

15. napirend
Az önkormányzat részvétele a 2011/6 -vasút-tisztasági-idegenforgalmi meghívásos
pályázaton.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Ezen a pályázaton való részvétel, az ez évi közmunkaprogramot
figyelembe véve jó kiegészítéseként szolgál. Javasolja, hogy vegyen részt a Képviselő -testület
a pályázaton. Kiegészítés, kérdés, észrevétel van -e? – megállapítja, hogy nincs. A határozati
javaslat két pontjáról kéri , hogy szavazzanak.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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A Képviselő-testület 35/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a 2011/6 „ vasút – tisztasági –
idegenforgalmi programban, együttműködve Almásfüzitő és Ács települések
önkormányzataival.
2. Komárom Város Képviselő-testülete nyilatkozik arról, hogy a program
lebonyolításához szükséges önrész, 5.709.054 Ft  Komárom Város Önkormányzata
2011. évi költségvetésben rendelkezésre áll.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

16. napirend
Az Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala és a Városi Sportiroda és Sportcsarnok
megszüntető okiratainak módosítása, valamint az Önkormányzati Intézmények Gazdasági
Hivatala gazdasági irányítása alá tartozó intézmények alapító okirataina k módosítása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztéshez kiegészítő anyag is tartozik . Egy korábbi döntés
folyománya, hogy most dönteni kell ezekről a kérdésekről. Az előzményeket szeretné
felvázolni néhány mondatban. A Képviselő-testület korábban az Alsófokú Oktatási
Intézmények Gazdasági Hivatalát megszűntette . Kényszerszerű döntés volt ez, hiszen
átláthatatlan gazdálkodás vezetett oda, hogy ezt a döntést meg kellett hozni. S úlyos pénzügyi
visszaélésekre került sor, párhuzamos szerződések és felvett milliós előlegek katasztrofális
állapotokat okoztak. Néhány hónappal később ugyan visszafizetésre került. Semmi más
lehetőség nem állt rendelkezésükre, ezt a lépést meg kellett tenni. Az önkormányzat próbálja
olyan keretek közé szorítani a GAMESZ „utódjának” a működését, ami átlátható és tiszta
viszonyokat fog eredményezni. Takács úr arról tájékoztatta, hogy néhány héten belül az
átvilágításokat érintő teljes anyag hozzáférhető lesz. Külön testületi ülésen fognak erről a
kérdésről tárgyalni, beleértve ezt az intézményt is. Nagyon sok olyan döntést kell meghoznia
a testületnek és a hivatalnak is, amely a GAMESZ további működése kapcsán felmerül,
hiszen itt a karbantartó részleg és a központi konyha működése a SAXUM Kft-hez fog
kerülni, míg az egyéb intézmény fenntartói hatáskörök, a hivatalon belül kerül nek majd a
későbbiekben megvalósításra. Egyszerűbb volt a helyzet a Sportiroda és Sportcsarnok
kapcsán, mert nem a kényszer, hanem az ésszerűség volt , amiért ezt a döntést hozták. Úgy
véli, a jó példát, ahonnan lehet, át kell venni. Az önkormányzatok nagy  többsége a sport
létesítményeket már régóta gazdasági társaságként működteti, van ahol  Nonprofit Zrt., vagy
Kft.-ként. A nagyságrendhez viszonyítva  ez egy Nonprofit Kft., melyet már létrehoztak.
Átveszi valamennyi sportlétesítmény működését is , hiszen, ami eddig egyesületi tulajdonban
volt, átkerül önkormányzati tulajdonba. Tájékoztatja képviselő társait, hogy a Komárom
Városi Sportegyesület  tulajdonában lévő sportlétesítmények is átkerülnek az önkormányzat
tulajdonába, amennyiben ezt a Képviselő -testület jóváhagyja. Megkapták a Nemzeti Adó - és
Vámhivataltól azt az állásfoglalást, amire vártak: illeték és ÁFA mentes az átruházás. Ez azért
nem mindegy, mert elég komoly pénzügyi vonatkozásai lehettek volna. Erre vártak. Innentől



31

kezdve azt gondolja, hogy megléphetik. Azért is fontos, mert eddig is az önkormányzat
támogatásából voltak fenntartva eze k a létesítmények, hiszen az egyesületeknek az éves
támogatási összegébe ezt természetesen ők belekalkulálták , és az önkormányzat biztosította
ezt. Sokkal átláthatóbb és tisztább a viszonyrendszer, ha így valósul meg. Az intézmények
megszűntetése kapcsán több határozatot kell meghozniuk, amely a megszűntető okiratok
módosítására is irányul, illetve olyan határozatok meghozatalára, amelyek szükségesek ahhoz,
hogy az Államkincstárnál és az egyéb szerveknél zökkenőmentes legyen az átalakításnak a
rendszere. Elmondja, az étkeztetés kapcsán - nem a központi konyhára gondol,  mert az jól
működő rendszer, hanem elsősorban az óvodákat érintő és az általános iskolákban lévő
étkeztetésre, - főleg a győri vállalkozás kapcsán - elég morbid helyzetek adódtak. Nagy,
százmilliós nagyságrendben, közbeszerzés nélküli megrendelések , majd annak a kiszállítása
tekintetében, úgyszintén hasonló nagyságrendű megrendelések kerültek el ő a GAMESZ
megszűntetése során. Ezeket a megrendeléseke t a továbbiakban is biztosítaniu k kell, hiszen az
nem történhet meg, hogy ha március 31-én megszűnik az intézmény, akkor április első
napjaiban bármelyik komáromi gyermek , étkezés nélkül maradjon. Ezért fontos, hogy ezeket
a határozati javaslatokat most elfogadják. Úgy gondolja, a későbbiekben az a feladat áll
előttük, hogy tiszta, átlátható viszonyokat teremtsenek minden tekintetben. A felelősöknek a
megbüntetése nem az ő dolguk lesz, hanem majd a nyomozó hatóság megt eszi a szükséges
intézkedéseket.

Takács József: Az átvilágításokkal kapcsolatosan kí ván néhány gondolatot elmondani .
Hamarosan véget ér a hivatal, az önkormányzati intézmények gazdasági hivatala  és az
önkormányzat gazdasági társa ságainak az átvilágítása. Úgy gondolja, hogy két héten belül
javaslatot tehet arra, hogy rendkívüli testületi ü lést hívjanak össze, és ott egy megfelelő
tájékoztatást adjanak a Képviselő-testületnek. Ezt a tájékoztatást természetesen Komárom
lakossága felé is meg szeretnék tenni, l ehetőleg teljes körűen. Viszont ez esetben az
adatvédelmi szabályokat be kell tartani, ez még finomítás a latt van.

Dr. Molnár Attila: Arra kéri képviselő társait, hogy a  kiegészítő anyagban lévő határozati
javaslatokat, valamint a korábban kiküldött anyagban lévő határozati javaslatokat  is, -
amelyek a megszüntető okiratokkal kapcsolatosak - vegyék figyelembe a szavazásnál. Kéri
szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 36/2011.(III. 24) számú határozata:

1.   Az Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalára vonatkozóan :

a.) Komárom Város Képviselő-testülete 4/2011.(I.28.) számú határozat 1.) pontját az
alábbiak szerint módosítja:
„Komárom Város Képviselő -testülete 2011. március 31-i hatállyal megszünteti az
Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala intézményét. A me gszüntetés jogutód
nélkül történik.”

b.) Komárom Város Képviselő-testülete 4/2011.(I.28.) számú határozat 2.) pontját az
alábbiak szerint módosítja:
„ A Képviselő-testület elfogadja az intézmény megszüntető okiratát az 1.sz. melléklet
szerint.”
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c.) A Képviselő-testület az e határozat 2. pontjában elfogadott Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatala megszüntető okiratát 1514 -2/2011. számmal elfogadja.

2. A Városi Sportiroda és Sportcsarnokra vonatkozóan:

a.)  Komárom Város Képviselő -testülete 5/2011.(I.28.) számú határozat 1.) pontját az
alábbiak szerint módosítja:
„Komárom Város Képviselő-testülete 2011. március 31-i hatállyal megszünteti a Városi
Sportiroda és Sportcsarnok intézményét. A megszüntetés jogutód nélkül történik.”

b.) Komárom Város Képviselő-testülete 5/2011.(I.28.) számú határozat 2.) pontját az
alábbiak szerint módosítja:
„ A Képviselő-testület elfogadja az intézmény megszüntető okiratát az1.sz. melléklet
szerint.”

c.) A Képviselő-testület az e határozat 2. pontjában elfogadott Városi  Sportiroda és
Sportcsarnok megszüntető okiratát 1513 -2/2011. számmal elfogadja.

3.    A Képviselő-testület a Szivárvány Óvoda  23449-2/2010. számú alapító okiratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

4.   A Képviselő-testület a Kistáltos Óvoda 23450-2/2010. számú alapító okiratában
 megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom  Város Képviselő-testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

5. A Képviselő-testület a Gesztenyés Óvoda 23451-2/2010. számú  alapító okiratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

6.  A Képviselő-testület a Napsugár Óvoda 23452-2/2010. számú alapító okiratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”
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7.  A Képviselő-testület a Tóparti Óvoda 23453-2/2010. számú alapító okiratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

8.  A Képviselő-testület a Színes Óvoda 23454-2/2010. számú alapító oki ratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

9. A Képviselő-testület a Csillag Óvoda 23455-2/2010. számú  alapító okiratában
megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás ala pján.” mondat
helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

10. A Képviselő-testület a Komárom Város Waldorf Óperenciás Óvoda  23456-
2/2010. számú alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az
Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város
Képviselő-testülete Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonh asználati, - hasznosítási
megállapodás alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történ ik.”

11. A Képviselő-testület a Feszty Árpád Általános Iskola  23458-2/2010. számú
alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

12. A Képviselő-testület a Petőfi Sándor Általános Iskola  23457-2/2010. számú
alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komár om Város Képviselő-testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”
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13. A Képviselő-testület a Bozsik József Általános Iskola  23460-2/2010. számú alapító
okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képvisel ő-testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

14. A Képviselő-testület a Dózsa György Általános Iskola  23459-2/2010. számú
alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

15. A Képviselő-testület az Egressy B. Zeneiskola, Alapfokú Művészetoktatási
Intézmény 23461-2/2010. számú alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti
rendelkezés joga az Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a
Komárom Város Képviselő-testülete Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati,
- hasznosítási megállapodás alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

16. A Képviselő-testület a Komárom Város Gondozás i Központja 324-6/2010. számú
alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

17. A Képviselő-testület az Idősek Otthona és Idősek Otthonháza  23467-2/2010.
számú alapító okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az
Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város
Képviselő-testülete Polgármesteri Hivat alával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási
megállapodás alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

        18. A Képviselő-testület a Komárom és Környéke Családsegítő és Gyermekjóléti
Szolgálata 3038-2/2011. számú alapító okiratát az alábbiak szerint módosítja:

a.) A Képviselő-testület a Komárom és Környéke Csalá dsegítő és Gyermekjóléti
Szolgálata 3038-2/2011. számú alapító okiratában megfogalmazott „ Gazdasági
feladatait az Önkormányzati Intézmények Gazdasági Hivatala látja el.” mondat helyébe
az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komáro m Város Képviselő-testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”
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b.) A 3038-2/2011. számú alapító okirat 8.) pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép:

              „8.)       irányító szerve(i nek) neve, székhelye:
                                           Komárom Város Önkormányzata
                                            2900 Komárom, Szabadság tér 1.

               alapítói jogokkal felruházott irányító szerv(ek) neve, székhelye:
                            Komárom Város Önkormányzata

                                            2900 Komárom, Szabadság tér 1.
felügyeleti szerv(ek) neve, székhelye:

                                           Komárom Város Önkormányzata
                                            2900 Komárom, Szabadság tér 1.”

19. A Képviselő-testület a Jókai Mór Gimnázium  23462-2/2010. számú alapító
okiratát az alábbiak szerint módosítja:

a.) A Képviselő-testület a Jókai Mór Gimnázium 23462 -2/2010. számú alapító
okiratában megfogalmazott „ A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján.” mondat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik.”

b.) A kerettantervben nem szereplő akkreditált tantárgyak a „belügyi rendészeti
ismeretek” tantárggyal kiegészül.

20. A Komárom Város Képviselő-testülete Polgármesteri Hivatala 17423-4/2010.
számú alapító okirat 6.) pontja az alábbi szakfeladatokkal egészül ki:

561000 éttermi, mozgó vendéglát ás
562912 óvodai intézményi étkeztetés
562917 munkahelyi étkeztetés

Az alapító okirat 9.) pontja az alábbiakkal egészül ki:

A következő önállóan működő intézmények pénzügyi -gazdasági feladatait látja el:
-     Szivárvány Óvoda (2900 Komárom, Kelemen L. u . 36.)
-     Kistáltos Óvoda (2900 Komárom, Czuczor G. u. 9.)
-     Gesztenyés Óvoda (2900 Komárom, Igmándi út 38.)
-     Napsugár Óvoda (2903 Komárom, Koppányvezér út 81.)
-     Tóparti Óvoda (2900 Komárom, Tópart u. 4.)
-     Szőnyi Színes Óvoda (2921 Ko márom, Kossuth L. út 9.)
-     Csillag Óvoda (2900 Komárom, Csillag ltp. 14.)
-     Komárom Város Waldorf Óperenciás Óvoda (2922 Komárom, Műszerész u. 2.
-     Szőnyi Bozsik József Általános Iskola (2921 Komárom, Magtár u. 2.)
-     Feszty Árpád Általános Iskola (2900 Komárom, Csillag ltp. 16.)
-     Petőfi Sándor Általános Iskola (2900 Komárom, Szabadság tér 2.)
-     Dózsa György Ált. Iskola (2903 Komárom, Koppányvezér út 77 - 79.)
-     Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény (2900 Komárom, Klapk a Gy.

út 54.)



36

-     Komárom Város Gondozási Központja (2900 Komárom,Kelemen L.u. 2.)
-     Idősek Otthona és Idősek Otthonháza (2900 Komárom, Árpád u. 4.)
-     Komáromi Aprótalpak Bölcsőde (2900 Komárom, Kállai T. u. 2.)
-     Komárom és Környéke Családse gítő és Gyermekjóléti Szolgálata (2900 Komárom,
       Jedlik Á. u. 8.)
- Komárom Város Jókai M. Gimn. (2900 Komárom, Táncsics M. u. 32.)

21. A Képviselő-testület a Komárom Aprótalpak Bölcsőde 9813-4/2010. számú
alapító okiratban megfogalmazott „A vagyon feletti rendelkezés joga az Önkormányzati
Intézmények Gazdasági Hivatalát illeti meg, a Komárom Város Képviselő -testülete
Polgármesteri Hivatalával kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás
alapján” mondhat helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„A vagyon feletti rendelkezés joga a Komárom Város Képviselő -testülete Polgármesteri
Hivatalával  kötött vagyonhasználati, - hasznosítási megállapodás alapján történik”.

22. A fenti módosítások 2011. április 1 -jén lépnek hatályba.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

17. napirend:
HPV elleni oltássorozat támogatása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Ez az előterjesztés a méhnyak rák elleni védőoltással kapcsolatos
oltássorozat támogatásáról szól.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az eddigi program általa koordinálva valósult meg, ez évben már
kicsit kibővítve. A 1997-es korosztályú gyermekek - fiúk és lányok is egyaránt - ingyen
hozzájuthattak mind a három o ltáshoz. Védettséget biztosít nemi szervi, rákos
megbetegedések illetve nemi szervi szemölcsök ellen. A program folyamatosan folytatódik,
polgármester úrral megegyeztek abban szeptembertől az 1998-as évben született komáromi
gyermekeknek az oltását fogják megszervezni hasonló metódusban, mi nt ahogyan ebben a
szezonban zajlik. Azért mondja el, hogy miért így szervezik az oltást , mert 2. illetve 6.
hónapban kell beadni. Ha október körül kezdik el az oltási sort, akkor januárban illetve
májusban tudják beadni  a harmadik oltóanyagot, így tehát a gyermekeknek a szünidejét nem
befolyásolja, Már most felhívja a 1998-ban született gyermekek szüleinek a figyelmét, hogy a
következő tanév elején folytatódik a HPV elleni védőoltási kampány Komáromban. Képviselő
társait arra kéri, hogy fogadják el a határozati javaslatot. Van már olyan védőoltásuk, gondol a
hepatitis elleni védőoltásra, amivel májrákos betegséget tudnak megelőzni. E z is egy olyan
védőoltás, ahol elég komoly daganatos megbetegedéseket  lehet megelőzni. Ide tartozik
például a méhnyak rák, ami sajnos hölgyeknél egyre korábban diagnosztizálható, egyre több
fiatalnál tapasztalható - a második vezető halálok, a női daganatok között, az első az emlőrák..
Kéri, hogy maradjon meg ez a lehetőség és folytatódjon a program tovább.

Dr. Molnár Attila: Hozzászólásra jelentkezést nem tapasztal . Kéri, hogy a határozati
javaslatról szavazzanak.
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- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 37/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete a HPV elleni védőoltás programra 4. 045. 500 Ft -ot
biztosít a 2011. évi Költségvetés Egészségügyi és Szociális alap ja terhére a 2010/2011.
oktatási évre.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hók Gyuláné mb. osztályvezető

18. napirend
Közművelődési érdekeltségnövelő támogatás.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Évek óta szerepel a Képviselő-testület napirendjén ez a támogatási
lehetőség. Arról szól, hogy bizonyos önrészt kell biztosítania az Önkormányzatnak, és
amennyiben eredményes a pályázatuk, akkor lehetősége lesz a Csokonai Művelődési
Központnak különböző eszközöket beszerezni, amely munkáját segíti. Garancia nincs arra,
hogy nyernek, de amennyiben az önrészt biztosítjá k hozzá, nagyobb eséllyel vesznek részt a
pályázaton. Kiegészítés van-e az előterjesztők részéről , vagy hozzászólás, kérdés a képviselők
részéről? – megállapítja nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 38/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete a 2011. évi közművelődési érdekeltségnövelő
pályázat benyújtásához 2.000.000 Ft önrészt biz tosít, a 2011. évi költségvetés  pályázati
alapja terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

19. napirend
A Napsugár Óvoda vezetői álláshelyének meghirdetése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Szomorú szívvel tesz azon kötelezettségének eleget, hogy bejelentse,
Töröttő Ferencné Erika, az intézmé ny vezetője megkereste írásban azzal, hogy december 31-
től nyugdíjassá válik. A felmentési idő kapcsán is fontos,  hogy az intézmény ne maradjon
irányítás nélkül, ezért dönteniük kell már most arról, hogy a pályázatot kiírják. A pályázati
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elbírálásnak az ideje is 2,5 -3 hónapot vesz igénybe. Ezért van arra szükség, hogy tárgyalják
ma ezt a napirendi pontot. Nagyon köszöni Erikának, intézményvezető asszonynak az
óvodában végzett munkáját . Köszöni, hogy az óvoda beruházás kapcsán minden segítséget
megadott számukra és hosszú éveken át kiváló szakmai munkát vágzett. Bízik benne, hogy
majd az utódja is hasonló munkát végez a monostoriak és az óvodában dolgozók
megelégedésére.
Napirendhez kérdés, észrevétel, kiegészítés bárkinek van-e? Nincs. Kéri, hogy a határozati
javaslatról döntsenek.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 39/2011.(III. 24) számú határozat

A Képviselő-testület a melléklet szerint pályázatot hirdet a Napsugár Óvoda vezetői
álláshelyére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

39/2011. (III. 24.) számú határozat melléklete

Komárom Város Önkormányzata pályázatot hirdet

a Napsugár Óvoda
2903 Komárom, Koppányvezér út 81.

magasabb vezetői álláshelyére.

A megbízás feltételei:
- jogszabályban előírt felsőfokú végzettség
- legalább öt év szakmai gyakorlat

- közoktatási vezetői végzettség

A magasabb vezetői megbízással járó lényeges feladatok:
- az intézmény egészére vonatkozó szakmai, felelős irányítása
- dolgozók feletti munkáltatói jogok gyakorlása

A megbízás időtartama: 5 év határozott idő

A megbízás kezdő napja:  2011. augusztus 1.

Juttatás: bér és pótlék a Kjt. szerint

A pályázatnak tartalmaznia kell:
- a pályázó szakmai életrajzát
- az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai programot, a szakmai helyzet elemzésre

épülő fejlesztési elképzeléseket
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A pályázathoz csatolni kell:

- nyilatkozat arról, hogy a pályázati anyagban foglalt személyes adatok kezeléséhez – a
pályázati eljárással kapcsolatban – hozzájárul a pályázó

- érvényes erkölcsi bizonyítvány
- oklevél/oklevelek másolata/i

A pályázatot Komárom Város Polgármesteréhez (2900 Komárom, Szabadság tér 1.) kell
benyújtani.

A benyújtás határideje: a megjelenéstől számított 30 nap

A pályázat elbírálásának határideje : a megjelenéstől számított 60 nap

20. napirend
A Komárom-Esztergom Megyei Közgyűlés Elnöké nek támogatási kérelme a megyei
katasztrófa alapon keresztül a térséget sújtó földrengés károsultjai részére.

Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy Popovics György a Megyei Közgyűlés Elnöke kéréssel
fordult Komárom Város Önkormányzatához,  valamint a megye többi települése
önkormányzatához, hogy a térség iránti szolidaritás jegyében 1 M Ft-tal támogassák - a
Megyei Katasztrófaalapba történő befizetéssel - a földrengés által érintett telepü lések
károsultjait. Erről szól a határozati javaslat is. Kérdés, észrevétel, hozzászólá s van-e?
Amennyiben nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslat első pontjáról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

40/2011.(III. 24) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a térségi szolidaritás jegyében a Komárom -
Esztergom Megyei Önkormányzat Elnökének kérését támogatja, és a megyei katasztrófa
alapba történő 1.000.000 Ft összegű befizetéssel a földrengés megyei károsultjait
támogatásban részesíti a 2011. évi költségvetés ál talános tartaléka terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hók Gyuláné mb. osztályvezető
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21. napirend:
A Peter Cerny Alapítvány kérelme.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: A kérelem azért szerepel a Képviselő -testület előtt, mivel alapítványi
támogatásról csak a Képviselő -testület dönthet. Az alapítvány részben mentőszolgálatot
helyettesítő tevékenységet lát el, a koraszülöttek mentése tekintetéb en. Komáromban való
vonulásuk  mértékéig kért támogatást az alapítvány. Dr. Kreft -Horváth Lóránd alpolgármester
úr erről részletes tájékoztatást ad.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Peter Cerny Alapítvány 9 éve működő, kiemelkedő közhasznú
szervezet, amely egy speciális mentőszolgáltatást lát el, konkrétan a koraszülötteknek az
ellátását, szállítását végzi. Ha valaki megtekinti a Peter Cerny Alapítvány honlapját, akkor
látja, hogy miért van szükség erre a tevékenységre. Ez az alapítvány a koraszülött gyermekek
szállítási körülményeit olyan szinten tudja biztosítani, hogy a megfelelő centrumba beérkező
gyermekeknek az egészségügyi károsod ását a minimálisra csökkentheti . Éppen ezért úgy
gondolja, hogy szükséges az alapítvány működését támogatni,  hiszen a 2010-es évben
Komáromból 6 koraszülött gyermeket szállított a Peter Cerny Alapítvány mentőautója a
megfelelő centrumba. Ennek a szállításnak az értéke közel fél millió forintot jelen t. Úgy
gondolja, hogy ennek az értéknek min. a 10 % -a erejéig járuljanak hozzá az alapítvány
költségeihez. A 2001 és 2010 év között 27 esetben szállított koraszülött gyermeket az
alapítvány mentőautója. Fontos tevékenységet folytat az alapítvány, tevékenységüket
mindenképpen támogatni szükséges.

Dr. Molnár Attila: Köszöni a tájékoztatás t. Egyéb észrevétel van-e a napirenddel
kapcsolatosan? Amennyiben nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 11 igen s zavazattal elfogadja.

A Képviselő-testület 41/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete a 2011. évi Költségvetés Egészségügyi és Szociális
alapja terhére 50.000 Ft egyszeri támogatást nyújt a Peter Cerny Alapítványnak.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

22. napirend
Kiegészítő építési beruházásokhoz szükséges fedezet biztosítása illetve  megerősítése.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes fője gyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Dr. Molnár Attila: Hofi Gézától idéz: „hogy a múlt, csak a múlt ne volna”. Ugyanis a múlt
árnyai lengik be a napirend tárgyalását , mivel korábbi időszak kérdései kerülnek napirendre,
amiket tisztába kell tenniük ahhoz, hogy a folyamatban lévő beruházásaikat le tudják zárni.
Sajnálja, hogy ilyen napirenddel kell terhelnie a Képviselő -testület tagjait, de ha a korábbi
időszakban mindenki a kötelességét teljesítette volna, akkor most erre nem kerül sor. Megadja
a szót Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak.

Hornig Rudolfné: Az előterjesztés szerint  négy olyan befejezetlen beruházásról kell döntést
hoznia a Képviselő-testületnek, amelyekről csak most tudnak a kivitelezők felé ténylegesen
elszámolni. Amikor a szóban forgó kivitelezési munkákról döntöttek, felhívta az akkori
testület tagjai figyelmét, hogy nem kell ilyen gyorsan megkezdeni a beruházásokat, hiszen
akkor még voltak pályázati lehetőségek. Nem voltak megfelelőképpen előkészítve a
munkálatok, a tervdokumentáció nem tartalmazott kazáncserét. A Dózsa Iskola kazánja a
beruházás ideje alatt üzemképtelenné vált. A későbbiekben folyamatosan jöttek a problémák
és a műszaki ellenőrök ill etve a tervező előírására ezeket a feladatokat a kivitelezőnek el
kellett végezni. A munkálatok szeptemberben kezdődtek meg. A Napsugár Óvoda, a Feszty
Árpád Általános Iskola és a Csillag Óvoda felújítási munkálatai befejeződtek, de még mindig
azon küszködnek, hogyan tudják rendezni. Az előterjesztés tartalmazza, hogy mik voltak azok
a problémák, amelyek miatt a műszaki ellenőr a pótmunkákat elrendelte, hogy az iskola
üzemszerűen működni tudjon. A munkálatok folyamán ki ke llett cserélni a kazánokat illetve
egy csőtörés miatt a régi épületszárnyat szinte vissza kellett bo ntani és teljesen újra, az eredeti
bővítmény anyagából megépíteni. Ennek az összege gépészet et, illetve a villamos hálózat
bővítését érintve Áfásan 10.250.000 Ft. Hosszú egyezkedés folyamán sikerült lealkudni az
összegből, mivel 120 m2-es bővítményt kellett a kivitelezőnek újra építeni, pedig a tervezés
sokkal kisebb volument állított be. A másik ilyen beruházás a Napsugár Óvoda, ami szintén
lezárt pályázatos projekt volt, melynek a műszaki áta dása, illetve a használatba vétele
megtörtént. Átadáskor a szakhatóságok által előírt munkákat el kellett végezni, a pótmunkát
oly módon kellett volna rendezni , hogy szerződéssel biztosítani kellet t volna a kivitelezőnek a
munkadíját. Ugyanez vonatkozik a Feszty Árpád Általános Iskola és a Csillag Óvoda
pályázatos munkáira is. A 450 M Ft-os projektben voltak olyan kivitelezési munkák, amelyek
már súrolták a fenntartási feladatokat, mivel az iskola teljes mértékben üres volt. Úgy
gondolták, hogy a legpraktikusabb megoldás az, hogyha ebben az időszakban ezeket a
feladatokat is elvégzik. A munkálatok folyamán a szakhatóságok által még kifogásolt egyéb
plusz feladatokat is el kellett végezni. Több alkalommal próbálta az előző műszaki
osztályvezető urat meggyőzni arról, hogy a tisztázatlan ügyekben tegyenek rendet, de sajnos
nem sikerült. Nagyon sok kampány és egyéb feladattal voltak elfoglalva, ami a vizsgálatok
során derültek ki. Ezek a munkálatok így befejezetlenül és kifizetetlenül maradtak.

Dr. Molnár Attila: Köszöni a kiegészítést. Kérdés, észrevétel van -e a napirendi ponttal
kapcsolatosan?

Babják Csaba: Véleménye az, ahelyett, hogy a város fizetne  a munkákért, inkább felül kellene
vizsgálni a régi szerződéseket, és megtalálni a felelőseket. Úgy gondolja, hogy a múltnak a
folyománya az is,  pl.: amit az előterjesztés is  tartalmaz, hogy az intézmény nevét viselő tábla
elhelyezése, a kerti bútorok áthelyezése, a dróthálós kerítések készítése , valamint az egyik
tűzhelynél villamos betáplálás kiépítése 1.700.000  Ft. a szerződésben nem szerepelnek.
Javasolja, hogy ezeket a szerződéseket vizsgálják felül és mindezt az fizesse ki aki megkötötte
a szerződést.
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Hornig Rudolfné: A régi szerződéseket már korábban felülvizsgálták. Ezek a szerződések a
műszaki ellenőrök, a tervező ill etve a szakhatóságok által előírtan készültek el. A műszaki
ellenőr elrendelte a munkát és ezek sem a tervben, sem a költségvetésben és a tenderben sem
szerepeltek. A feladatot a kivitelező pedig már elvégezte. Az a tisztességes, ha a
kivitelezőknek az elvégzett munkákért a pénzt kifizetik. Az eredeti ter vben, a tenderben, a
műszaki leírásban ezek a munkák egyáltalán nem szerepeltek.

Dr. Molnár Attila: Februárban a műszaki ellenőrtől kezdve sok más személy is beírt az építési
naplóba a beruházással kapcsolatban , de a mai napig az önkormányzat felé hivatalos értesítés
nem érkezett arról.  Elég komoly problémák vannak ebben az ügyben. Nem véletlen, hogy
azok a dolgok megtörténtek, amelyeket az előbbiekben alpolgármester asszony elmondott.
Amennyiben kár érte az önkormányzatot, megtalálják erre a megfelelő megoldást és innentől
kezdve tiszta lappal indulnak tovább ebben az ügyben. A továbbiakban megvizsgálják azt is,
hogy ebben az ügyben ki a felelős, hogy helyesen járjanak el. További kérdés, észrevétel van -
e a napirenddel kapcsolatosan?

Kiss László: Ha történtek ilyen jellegű problémák az elmúlt időszakban, akkor legalább annyit
érdemes ezzel kapcsolatban tudni, hogy a jövőre nézve tanuljanak belőle. Az a legfontosabb,
hogy nem szabad úgy beruházást elindítani, hogy nincs hozzá tartalék képezve, mert aki
építkezett az már tudja, hogy sok olyan dolog merülhet fel, amire előre nem számolt. Tervezés
során is vannak olyan momentumok amikor, pl.: egy adott beruházást valaki megtervez , és
mikor felteszik az alapokat, akkor derül ki, hogy 2 m mélyen van a teherhordós ík a talajon.
Ehhez nem kell talajmechanikai szakvélemény, ha esetleg szükséges lett volna, akkor időben
kiderült volna. Több olyan dolog van, amit tervezési fázisban nem lehet előre tudni és van
olyan is, mikor éppen műszaki szükségességből valamin változ tatnak a beruházók. Olyan is
előfordulhat, hogy van egy olyan terv, ami 4 vagy 5 évvel ezelőtt készült el és utána került sor
a felülvizsgálatára, majd két év múlva, pedig az energetikai fülvizsgálatára. Ezek a tervek
nagy valószínűségben nem lettek összef ésülve, ami az energetikai felújítást követően bent
maradt egy olyan teljesen indokolatlanul alacsony hatékonysággal működő kazán, amit
célszerű volt inkább kicserélni.

Dr. Molnár Attila: További kérdés, észrevétel van -e? Amennyiben nincs, kéri szavazzana k a
határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 42/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Képviselő -testülete a Dózsa György Általános Iskola felújítása és bőví tése
során felmerült műszaki problémák miatt szükségessé vált kiegészítő munkálatok fedezetére a
2011. évi költségvetés, felhalmozási célú céltartalék, beruházási alap terhére, nettó 8.200.710
+ Áfa, bruttó 10.250.888. Ft összeget biztosít.

2. Komárom Város Képviselő-testülete a Napsugár Óvoda üzembe helyezéséhez kapcsolódó
egyéb munkálatok fedezetére a 2011. évi költségvetés, felhalmozási célú céltartalék, felújítási
alap terhére, nettó 1.380.408 Ft + Áfa, bruttó 1.725.510. Ft összeget biztosít.

3. Komárom Város Képviselő-testülete a Feszty Á. Ált. Iskola és Csillag Óvoda kivitelezési
munkáihoz kapcsolódó egyéb munkálatokra a 2010. évi költségvetés, pénzmaradvány nyújt
fedezetet, nettó 13.568.111 Ft + Áfa, bruttó 16.960.139 Ft összegben.
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 4. A Képviselő-testület felhatalmazza Polgármester és Címzetes Főjegyző urakat a
szerződések aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

23. napirend
Civil szervezetek pályázati támogatá si rendszere jóváhagyása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: A Képviselő-testület tagjai előtt is ismert, hogy a korábbi évektől eltérően
a költségvetésben jóval nagyobb mértékű alapokat hagytak jóvá az új szemlélet, új program
jegyében, Ez a pályázati rendszer a sport és a közművelődési alapnak a pályázati rendszerét
érinti, ahol a két legnagyobb keretösszeg et határozták meg. Felhasználása tekintetében
szeretnének egy hosszú távú, egységes, átlátható pályázati rendszert megvalósítani. Monostori
Éva önkormányzati főtanácsadó készítette el ő az előterjesztést, akitől  ezzel kapcsolatban
bármikor lehet segítséget kérni. A civil szervezeteket olyan helyzetbe szeretnék hozni, hogy
azokat szakmai programokat, melyek elengedhetetlenül fontosak a város életében, -  mind a
sport, a kultúra területén – meg tudják valósítani. Jó lenne, ha ellenőrzött keretek mellett
történne ezeknek a pénzösszegeknek a felhasználása. Van egy olyan országos pályázati
mechanizmus melynek a rendszerét átvehették volna, sokat tárgyaltak erről az anyag készítése
során. Túl bonyolultnak tartják ezt a rendszert, de valószínűleg ez azért van, mert e nnek a
területnek nem szakértőjük. Akik viszont civil szervezetek tagjai, elnökei, irányítói ismerik a
pályázati rendszer működését. A Hivatal pályázatíró csoportja segítséget nyújt a
pályázatokkal kapcsolatban felvetődött problémák megoldására. A jövő hét folyamán
terveznek a sport és a kulturális szakmai kollégiumnak a pályázat  rendszeréről tájékoztatót
adni melyen a civil szervezetek képviselői is részt vennének. Ismertetik velük, hogy épül fel
ez az új rendszer, milyen lehetőségek vannak benne és tulajdonképpen mi az, am inek meg
kell felelni a pályázatok tekintetében. Elképzelésük, hogy hosszú távon egy átlátható rendszer
működjön, valamint nagyon fontos, hogy egy ilyen pályázati alapot tudjanak létrehozni.
Kiegészítése van-e valakinek az általa elmondottakhoz? – megállapítja, hogy nincs. Kérdés,
észrevétel van-e a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatosan?

Babják Csaba: Szakemberek áttanulmányozták az anyagot.  Úgy gondolja, hogy ezt az
előterjesztést a Képviselő-testület vegye le napirendről , és dolgozzák át az előterjesztők, vagy
most ne fogadják el. Ugyanis az intézményeket elsősorban ketté kellene választani
önkormányzati intézményekre és civil szervezetekre. Az önkormányzati intézmények
működtetésére a jelenlegi felállás alapján nem sok mindent kellene változtatni, de a civil
szervezetek támogatása kapcsán viszont nagyon sok minden aggályos. Először az, hogy
április 8-a a pályázatok beadási határideje, ami felveti azt a dolgot, hogy április 8 -ig azokat a
pályázatokat lehet benyújtani, amik már elkészülte k. Gyakorlatilag április 8-ig megírni egy
pályázatot ez elég komoly kételyeket vet fel és visszaélések gyanújára adhat okot.  Segítségül
felajánlj egy olyan anyagot, amit hasznosítani tudnak az előterjesztés átdolgozása során.
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Czita János: Véleménye szerint az előterjesztést ne vegyék le napirendről, inkább döntsenek
pozitívan, hiszen a civilek várják, hogy minél előbb pályázhassanak. Örülnek a városlakók,
hogy ilyen korán lett költségvetése a városnak. Ez a korai költség vetés akkor ér valamit, ha a
pályázatokat ki tudják írni . Az április 8-ai határidő megfelelő, a pályázók időben be tudják
nyújtani pályázataikat. A civil szervezetek azt várják, hogy mielőbb legyen lehetőségük
pályázni, hogy programjaik megvalósulhassanak. Ez az előterjesztés számára azt sugallja,
hogy egy hozzáértő tapasztalt szakember készítette el. M egalapozott, jó előterjesztés, az
elmúlt évek pályázati rendszerének a nehézségeit kiküszöbölték.  Ez egy demokratikus
rendszer tehát fogadják el és írják ki a pályázatokat.

Dr. Molnár Attila: Nem arról van szó, hogy a meghirdetett pályázaton, akárki részt vehet csak
komáromi civil szervezetekről van szó. Valamennyi Komáromban működő civil szervezet a
jövő hét folyamán részletes tájékoztatást kap a pályázatok benyújtásának feltételeiről. Az
összes olyan technikai eszközt igénybe veszik, ahol meghirdetése lehetséges.
Ez a rendszer korábbi évek rossz gyakorlatát szünteti meg, mely szerint különféle egyesületek
anyagi problémáik miatt nem tudtak működni, mivel a város költségvetése nem volt
elfogadva, így pályázati lehetőség sem volt. Az előterjesztésben látható, hogy ez év őszén már
elbírálják a jövő évre vonatkozó pályázati alapot. Ettől kezdve az a veszély, ami idáig fenn
állt, hogy likviditási problémákkal küzdenek az egyesülete k és nem tudnak előre tervezni,
megszűnik. Babják Csaba képviselő úr felvetésére válaszol va elmondja, hogy ez a pályázati
rendszer nem az április 8-ai határidőre vonatkozik, és nem jelenti azt, hogy majd ezt követően
nem lehet hozzájutni a pályázatokhoz.  Korábban olyan kereteket határoztak meg, amely
bőven biztosít lehetőséget több fordulós pályázati lehetőségre,  hiszen a rendszerben bőven
van annyi tartalék, hogy aki hozzá szeretne jutni a támogatáshoz, hozzá is férjen a
későbbiekben.

Dr. Szöllősy Ferenc: Babják Csaba képviselő úr felvetésére válaszol. Ezzel az előterjesztéssel
egyetért, mivel sokkal szigorúbbnak és ellenőrizh etőbb rendszernek látja ezt mint , ami eddig
volt, pedig azt is megfelelőnek ítélte.  Véleménye, hogy az nem tetszhet a pályázók részéről,
hogy nagy munkát adnak a pályázatíróknak, amikor ilyen követelményrendszert állítanak
elébük. Az Önkormányzatnak csak a javát szolgálja mindez. Az április 8 -ai határidő lehet,
hogy tényleg rövid idő, de át lehet gondolnia a testületnek, hogy egy héttel későbbi időpo ntra
tegyék át ezt a határidőt. Polgármester úr elmondta, hogy folyamatosan lehet benyújtani
pályázatot. Tehát mindenképpen ebben az irányban induljanak tovább, mivel ez a megfelelő.
Szeretné megdicsérni Monostori Éva munkáját.

Babják Csaba: Nagyon reméli, hogy nem értették félre, mivel ezt az előterjesztést nem tartja
helytelennek, csak szerinte némi változtatásokra van szükség.  Javaslata, hogy az április 8-ai
beadási határidő folyamatos legyen.

Dr. Molnár Attila: Korábban jelezte a Képviselő-testület tagjainak, hogy a következő
időszaktól kezdve másfél két hetente ülést kell tartani, hiszen az alapok feltöltésére kerül sor,
amit kért, hogy mindenképpen testület i hatáskörben maradjon. A szakmai kollégiumok
véleménye alapján kerül majd a testület elé valam ennyi pályázattal összefüggő előterjesztés,
amiről döntést kell hozni. További kérdés, hozzászólás van -e a napirendi ponttal
kapcsolatban? Amennyiben nincs, kéri szavazzanak az 1 -es és a 3-mas határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 10 igen és 1 tartózkodási szavazattal az alábbi határozatot hozza:



45

A Képviselő-testület 43/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Képviselő-testülete támogatja Komárom Város Önkormányzata 2011.
évi költségvetésében elkülönített Közművelődési Alap terhére  az előterjesztés szerinti
pályázati rendszert.

2. Komárom Város Képviselő-testülete támogatja Komárom Város Önkormányzata 2011.
évi költségvetésében elkülönített S port Alap terhére az előterjesztés szerinti  pályázati
rendszert.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Monostori Éva önkormányzati főtanácsadó

24. napirend
Együttműködési és megállapodás rendelet -tervezet a Komárom-Esztergom Megyei
Regionális Vállalkozásfejlesztési Alapítvánnyal a kis - és középvállalkozások támogatásának
céljából.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: A költségvetés tárgyalása során  és egyéb konzultációk alkalmával  is
többször elmondta, hogy ez a napirend az új szemléletnek az egyik nagyon fontos állomása. A
költségvetésben 50 M Ft-ot különített el Komárom Város Képviselő -testülete a helyben
működő kis- és középvállalkozások támogatására, amely 10 -szerese annak az összegnek,
amely a korábbi években a rendelkezésre állt. Nagyon fontos, hogy a helyi kis - és
középvállalkozásokat, olyan helyzetbe tudják hozni, hogy munkahelyeket tudjanak terem teni,
versenyképesek legyenek minden területen más országok vállalkozóival szemben  is. A
városnak kötelessége a helyben lévő kis - és középvállalkozásokat megsegíteni, ha mód és
lehetőség van rá. A Vállalkozásfejlesztési Alapítvánnyal kötnek együttműködési
megállapodást, hiszen az alapítvány rendszerén keresztül, tudják majd a leghatékon yabban
megvalósítani a kitűzött célt. A napirend további kiegészítésére megadja a szót Hornig
Rudolfné alpolgármester asszonynak.

Hornig Rudolfné: Két fontos dologról kell döntést hozni, az együttműködési megállapodásról
és annak mellékletéről, amely a támogatások felhasználását foglalja magába n. A Széchenyi
terv kapcsán nagyon sok olyan pályázati lehetőség van,  ahol önerő mellett kaphatnak
támogatást, sőt hitelre is van lehetősége pályázni a  vállalkozóknak. Ehhez és egyéb ilyen
jellegű pályázatoknak az önerejéhez szeretnének biztosítani visszatérítendő forrásokat. Ez a
pénzösszeg folyamatosan növekedhet, mivel mindig tesz nek hozzá, és a pénzeszközök
visszakerülnek, így később egyre többen juthatnak majd hozzá. A támogatás másik része a
továbbképzések támogatása, ami a cégek számára fontos ill etve, kötelező előírás. 100 E Ft
erejéig tudnak ilyen támogatást biztosítani. Ha valakinek speciális igénye van azt is fogadják
és a Vállalkozásfejlesztési Alapítványon keresztül megtalálják azt a módot, amellyel segíte ni
tudnak az adott vállalkozónak. Ez az anyag felkerül a honlapra és mindenki számára elérhető
lesz, és tájékozódhat, mi módon vehet részt ezen a pályázaton. Döntés kell hozni Komárom
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Város Önkormányzatának az együttműködési megállapodása alapján, hogy egy fő
munkabérét támogatja az Alapítványnak, ez évek óta így van. Tehát ez a támogatás 3 M Ft,
amelyet a költségvetés tartalék keretéből javasol biztosítani.

Dr. Molnár Attila: A Vállalkozásfejlesztési Alapítvánnyal kötendő megállapodás alapján
juttatott 50 M Ft-os keretösszeget az önkormányzat folyamatos felügyelete és tájékoztatása
mellett három célra hirdeti meg az alapítvány. Az egyik az, amikor pályázati önrészt szeretne
a helyi vállalkozó, hogy pályázhasson . A második cél a képzések, átképzések támogat ása, és a
harmadik cél pedig az, hogy a pályázati költségek teljes vagy részbeni megtérítésére igénybe
vehessenek keretösszeget . Az önkormányzat korábbi, több mint 10 éves kötelezettség
vállalása - a Vállalkozásfejlesztési Alapítvány létrehozását célzó  alapító okiratban - 3 M Ft
erejéig támogat munkabért.  Korábban kevesebb volt ez az összeg , hiszen a munkabérhez
igazodik. Ezt a támogatást a város megadja. A határozat ezt a két pontot fogja tartalmazni.  A
második pontban a támogatást az általános tartalék keret terhére javasolja meghozni. Kérdés,
észrevétel van-e a napirendi ponttal kapcsolatban?

Takács József: Nagyon örül annak, hogy ilyen komoly összeggel tudják támogatni a
komáromi kis- és középvállalkozásokat. Azt kívánja a vállalkozóknak, hogy minél töb ben
jussanak hozzá ehhez a pályázati pénzhez. A pályázati kiírás szerint nem könnyű hozzájutni
ehhez a pénzhez. Szeretne kérni egy visszaigazolást majd arról, hogy milyen jellegű
vállalkozások tudták igénybe venni ezt az önkormányzati támogatást.

Dr. Molnár Attila: Hangsúlyozza, mindez természetesen az önkormányzat folyamatos
felügyelete mellett működik. További kérdés, észrevétel van -e? Amennyiben nincs, kéri
szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról és a z általa ismertetett
határozatról.

- A Képviselő-testület a 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 44/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Képviselő -testülete a Komárom-Esztergom Megyei Regionális
Vállalkozásfejlesztési Alapítvánn yal „Együttműködési és támogatási” megállapodást
köt a melléklet szerint.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza Polgármester és Címzetes Főjegyző urakat a
megállapodás aláírására.

3. A Képviselő-testület a Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési Alap ítvány részére
3 M Ft működési támogatást nyújt a 2011. évi Költségvetés általános tartalékkerete
terhére az Alapító okiratban vállalt önkormányzati kötelezettség szerint.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hornig Rudolfné alpolgármester
    Hók Gyuláné mb. osztályvezető
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44/2011. (III. 24.) számú határozat melléklete

EGYÜTTMŰKÖDÉSI ÉS TÁMOGATÁSI MEGÁLLAPODÁS

Amely létrejött egyrészről: KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA (2900 Komárom,
Szabadság tér 1., adószám: 15385152-2-11, törzsszám: 15385152, bankszámlaszám:
12029004-00204291-00100003, képv.: Dr. Molnár Attila polgármester, Dr. Szöllősy Ferenc
címzetes főjegyző), a továbbiakban: - Önkormányzat –,

másrészről: a  KOMÁROM-ESZTERGOM MEGYEI REGIONÁLIS
VÁLLALKOZÁSFEJLESZTÉSI ALAPÍTVÁNY (székhely: 2800 Tatabánya V., Fő tér 4.,
bejegyző határozat száma: a Komárom -Esztergom Megyei Bíróság Pk.60197/1992/2. sz.
jogerős végzése, adószám: 18600258 -2-11, törzsszám: 892, bankszámlaszám: 63200119 -
14925937, képv.: Dr. Sztruhár Gyula ügyvezető igazgató), a továbbiakban - RVA –

között az alulírott helyen és időben, az alábbi feltételek mellett:

1. Komárom Város Önkormányzata a 44/2011. (III. 24.) sz. határozata alapján támogatja a
komáromi székhelyű és telephelyű kis és k özépvállalkozásokat. Ennek érdekében 2011 -ben
50 M Ft-ot, azaz ötvenmillió forintot biztosít a 2011. évi költségvetés működési célú,
céltartalékok elkülönített kerete terhére az RVA bevonásával. Az RVA a feltételhez kötött
támogatást a következő pontokban részletezettek szerint használhatja fel.

2. Az 1. pont szerinti pénzösszeggel létrehozott támogatási alap és esetleges hozamainak - a
továbbiakban Alap - menedzselését az RVA végzi, ehhez munkaszervezetét biztosítja. A
vállalkozások e megállapodásban rész letezett támogatásával, az Alap működtetésével
összefüggő indokolt anyag - és szolgáltatási költségek (pl. reklámköltség, sokszorosítás,
bankköltség, kommunikáció stb.) az Alap terhére éves szinten legfeljebb annak 2 (kettő) % -
ig számolhatóak el.

3. Az Alapból a következő célokkal összefüggésben teljesíthető kifizetés:

1. A kis- és középvállalkozások által elnyert más forrásokhoz szükséges önrész biztosítása
(visszafizetési kötelezettséggel, kamatmentes támogatás).
2. Pályázati tanácsadás, illetve pályá zat előkészítésével, készítésével összefüggő kiadások
teljes vagy részbeni megtérítése.
3. Vállalkozási ismeretek megszerzésére, innovációs képességek erősítésére irányuló -
szakképesítés, minősítő oklevél, tanúsítvány megszerzésével záruló - képzéseken részvétel
finanszírozása. Az egyedi vállalkozói képzési igények esetén is adható támogatás.

4. A támogatásokkal összefüggő döntések meghozatalára az Önkormányzat és az RVA 3 fős
(pályáztatási) bizottságot működtet. A bizottságba az Önkormányzat 2 főt, az R VA 1 főt
delegál. A bizottság elnöki tisztét az önkormányzati küldött tölti be. Az RVA delegáltjának
szakmai kérdésekben vétó joga van. A megállapodás aláírását követően az Önkormányzat a
támogatást az RVA számára a Pannon Takarékbank Zrt. 63200119 -14925937. számú
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bankszámlára utalja át. Az alap felhasználásáról az RVA évenként december 31 -i zárással
30 (harminc) napon belül az Önkormányzat részére elszámolást készít.

5. Az Önkormányzat vállalja, hogy a reálisan összeállított igények és a működési
tapasztalatok ismeretében a támogatási alapot az elkövetkezendő években költségvetéséből
további támogatásokkal bővíti.

Felek:

6. Az Önkormányzat a Komáromi Újság városi közéleti lapban a város kis és
középvállalkozói tájékoztatására vállalkozói oldal rovatot b iztosít, melynek szerkesztését az
RVA végzi.

7. Jelen megállapodás részét képezi a 3. pontban leírt támogatási jogcímek bemutatása és
leírása, melyeket a képviselő -testület a támogatásra vonatkozó előterjesztésben megismert
és elfogadott.

8. Felek tudomással bírnak arról, hogy a Pénzügyminisztérium mellett működő
Támogatásokat Vizsgáló Irodával a tervezett támogatási programot előzetesen
engedélyeztetni kell. Az ehhez szükséges eljárásban felek legjobb tudásuk és lehetőségeik
szerint működnek együtt.

9. A felek által 2008. október 20. napján megkötött együttműködési és támogatási
megállapodás, valamint annak kiegészítései továbbra is változatlan feltételekkel hatályban
maradnak, az azokban foglalt jogok és kötelezettségek a feleket továbbra is megilletik,
illetve terhelik.

10. A fentiekben nem szabályozott kérdésekben a Ptk. rendelkezései az irányadóak. Felek
vitás kérdés esetén elsősorban peren kívüli megállapodásra törekednek.

Alulírott szerződő felek a jelen megállapodást elolvastuk, tartalmát közöse n értelmeztük és
azt mint akaratunkkal mindenben megegyezőt az aláírásra jogosult képviselőink által a mai
napon jóváhagyólag aláírtuk.

Komárom, 2011. március  24.

.................................................................  ...................................................................
     Komárom Város Önkormányzata  Komárom-Esztergom Megyei Regionális
                képviseletében:       Vállalkozásfejlesztési Alapítvány
Dr. Szöllősy Ferenc    Dr. Molnár Attila         képviseletében:
címzetes főjegyző     polgármester                         Sztruhár Gyula ügyvezető igazgató
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Melléklet

a Komárom Város Önkormányzata és a Komárom -Esztergom Megyei Regionális
Vállalkozásfejlesztési Alapítvány együttműködési megállapodásáho z

A Vállalkozói Alap felhasználásának leírása:

I. Visszatérítendő támogatás

I/1.  Önerő biztosítása:

Az önerő igénylésére alkalmas vállalkozás:
 a hatályos hazai szabályozás alapján támogatható KKV – (2004. évi XXXIV tv.)
 üzleti tervvel vagy egyszerűsített üzleti tervvel kell rendelkezni, kiegészítve egyéb, a

hitelképesség és a visszafizetési potenciál és garanciális elemek elbírálásához  szükséges
dokumentumokkal,

 a vállalkozásnak Komáromban van a bejelentett székhelye és telephelye,
 nincs köztartozása,
 nincs lejárt hiteltartozása,
 a cég nem áll sem csőd, sem felszámolás, sem végelszámolás hatálya alatt és
    ilyet ellene nem kezdeményeztek
 a hatályos törvényi szabályozásoknak megfelelően működik.

Önerő biztosítható a fentiekben leírt vállalkozáso k visszatérítendő (hitelek) és vissza nem
térítendő forrásaihoz. Ennek igazolására az elnyert forrásokat alátámasztó
dokumentum(ok) előzetes bemutatása szükséges.

A hitelkérelmekhez vagy vissza nem térítendő támogatásokra szóló pályázatokhoz a
bizottság a vállalkozás számára ígérvényt adhat ki.

A támogatási alapba visszatérítendő támogatás mértéke: a projekt költségvetésének 20% -
a, de legfeljebb 5 millió forint. Az önerő visszafizetési időtartama legfeljebb 36 hónap,
türelmi idő legfeljebb hat hónapig adható. A támogatás egy összegben vagy részletekben
fizethető vissza, a pályázati bizottság döntése szerint. Lehetőség szerint a részletekben
történő egyenletes törlesztés kívánatos.

A vállalkozásnak az önerő visszafizetésére fedezetet kell biztosítania, mely lehet a hitel,
vagy vissza nem térítendő támogatáshoz benyújtott fedezet, kezesség, más szavatoló
eszköz, esetleg egyéb garantőr jótállása is. A felajánlott ingatlanfedezetre a jelzálogot az
RVA a második ranghelyre is bejegyeztetheti.

A fentiekben részletezett támogatások feltételeinek megszegése esetén a támogatott
vállalkozás a folyósított összeget a mindenkori jegybanki alapkamatnak megfelelő kamattal
köteles a támogatáskor megadott határidőn belül visszafizetni. A visszafizetési határidő

elmulasztása esetén a vállalkozó késedelmi kamatot is köteles fizetni, mely a mindenkori
jegybanki alapkamat + 6%. A végső visszafizetési határidő lejártát követő hat hónapon belül
az RVA újabb megegyezés hiányában behajtási intézkedéseket foganatosít.
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II. Vissza nem térítendő támogatások, és a de minimis támogatásokra vonatkozó
szabályok

A vállalkozások számára nyújtott vissza nem térítendő támogatások az EK - Szerződés 87. és
88. cikkének a csekély összegű (ún. de minimis) támogatásokra való alkalmazásáról szó ló
1988/2006/EK bizottsági csoportmentességi rendelet (HL L 379/5. 2006. 12. 28.) hatálya alá
tartozó csekély összegű támogatásnak minősülnek. Egy vállalkozásnak, bármely forrásból,
csekély összegű támogatási jogcímen odaítélt támogatás támogatástartalma – három pénzügyi
év vonatkozásában – nem haladhatja meg a 200.000 eurónak, a közúti szállítási ágazatban a
100.000 eurónak megfelelő forint összeget.

A kedvezményezett vállalkozások a részükre csekély összegű támogatási jogcímen nyújtott
támogatáshoz kapcsolódó minden iratot kötelesek a támogatás odaítélését követő 10 évig
megőrizni és azokat a támogatást nyújtó ilyen irányú felhívása esetén számára bemutatni.

A csekély összegű – ún. de minimis – támogatás ugyanazon elszámolható költségek
vonatkozásában nem halmozható állami támogatással, amennyiben az így halmozott összeg
meghaladná a támogatási intenzitás az általános csoportmentességi rendeletben vagy az
Európai Bizottság jóváhagyó határozatában meghatározott mértékét.

A támogatást nyújtó köteles írásba n tájékoztatni a kedvezményezettet, arról, hogy de minimis
támogatásban részesül. A tájékoztatásnak kifejezetten utalnia kell a 1998/2006/EK rendeletre
– hivatkozva annak pontos címére és az Európai Közösség Hivatalos Lapjában való
kihirdetésére – valamint meg kell határoznia a támogatás pontos összegét
támogatástartalomban kifejezve.

A támogatástartalom kiszámításához az Európai Közösséget létrehozó Szerződés 87. cikkének
(1) bekezdése szerinti állami támogatásokkal kapcsolatos eljárásról és a regionális támogatási
térképről szóló 85/2004. (IV. 19.) Korm. Rendelet II. Mellékletében foglalt útmutatót kell
használni.

II/1. Pályázati tanácsadás, pályázatok díja:

A támogatható vállalkozás az I/1. pont szerinti.

Pályázati tanácsadás-, illetve pályázat előkészítésével, készítésével összefüggő kiadások
teljes vagy részbeni támogatása az igazoltan befogadott és elbírált pályázatok, hitel
esetében a megítélt támogatás, hitelösszeg 2 % - a, de legfeljebb 200.000 forint lehet. (Ha
a vállalkozó által elnyert pályáz atban ez a költség nem elismert!

II/2. Képzés támogatása:

A támogatható vállalkozások (az Alapból szervezett és saját hatáskörben szervezett
képzés) az I/1. pont szerintiek.

 A vállalkozói képzést saját hatáskörben szervezők egyéni formában történő
támogatásának mértéke legfeljebb 100. 000 forint.  A képzést, tanulmányi szerződéssel a
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képzés elvégzését igazoló irattal (bizonyítvány, tanúsítvány) és a képzés díjának
kifizetését igazoló számlával, pénztári vagy banki bizonylattal kell igazolni.

 Jelen megállapodásban bemutatott bizottság a szervezett képzési program meghirdetése
és előzetes jóváhagyása alapján az RVA a tervezett képzésekről városi oktatási
intézményektől, társaságoktól bekért legalább 2 árajánlat alapján választja ki a képzést
teljesítő szervezetet.

 A csoportos képzéshez nyújtható támogatás résztvevőként legfeljebb 100.000 Ft. A
vállalkozás a képzés költségeiből résztvevőnként 5000 forint saját erőt vállal.

 A képzés megtartása szerződés alapján, a képzés zárása, igazolása tanúsítvánnyal
történik.

II/3. Rendezvények, fórumok szervezése:

A támogatható vállalkozás az I/1. pont szerinti.

 A támogatás kérhető egy vagy több vállalkozás részvételével megvalósult
rendezvényre, előadói – megbízási szerződéssel vagy számlával - díj, terem és eszköz
bérlet, marketing, büfé költségek (maximum 500 forint/részvevő) részbeni
megtérítésére.

 A támogatás mértéke legfeljebb 100.000 forint/rendezvény.
 A támogatás igénylése a rendezvény megkezdése előtt kérhető.
 A támogatás kifizetése utólag történik.
 A rendezvény megvalósulását szolgáltatói vagy egyéb más szerződéssel,

megállapodással, teljesítés -igazolással, a rendezvény díjának/díjainak kifizetését igazoló
számlával, pénztári vagy banki bizonylattal kell igazolni.

A bizottság összehívását a pályázatok  értékelésére az RVA esetenként, az aktuális igényekhez
igazítva kezdeményezi.
A tagok a munkájukat díjazás nélkül vállalják és végzik.

25. napirend
Együttműködési megállapodás a Közép -dunántúli Autóipari Klaszter létrehozásának céljából.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy Mór város polgármestere megkereste Komárom Város
Önkormányzatát elsősorban az Audi beruházással kapcsolatban,  hogy a Közép-dunántúli
Régió Mór, Székesfehérvár, Tatabánya, Tata, Orosz lány térsége az Audi beruházás során
szükséges munkákhoz a beszállítói kör kapcsán egységesen tudjon fellépni a tárgyalások
során. Azt javasolta Mór város polgármesterének, hogy küldje meg ezt a megállapodás
tervezetet, hogy a testület tagjai megismerhessék, amennyiben úgy látják értelmét, akkor részt
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vesznek a társulásban.  Arra ösztökéli a testület tagjai t, hogy vegyenek részt ebben a
társulásban, hiszen mindenké ppen szerencsés helyzet, ha nem egyénileg próbálják a város
érdekeit képviselni egy ilyen mu lti céggel való tárgyalás során, hanem mondjuk mögöttük áll
jó néhány önkormányzat támogatása is. Kérdés, észrevétel van -e az előterjesztéssel
kapcsolatban?

Takács József: Első olvasatra elég furcsának tűnt számára, hogy valójában Komárom városa
miért is csatlakozna ehhez. Megkapta a magyarázatot, hogy miért lenne jó ehhez csatlakozni.
Véleménye szerint támogatható az előterjesztés.

Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Babják Csaba képviselő úrnak.

Babják Csaba: Kérdése, hogy van-e anyagi vonzata a társulásnak?

Dr. Molnár Attila: Ez nem kerül pénzbe a városnak, nincs anyagi von zata.

Dr. Molnár Attila: További kérdés, észrevétel van -e? – megállapítja, hogy nincs. Kér i
szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 45/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Képviselő -testülete jóváhagyja - a melléklet szerint - a Közép-
Dunántúli Autóipari Klaszter létrehozására irányuló megállapodást.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza Polgármester és Címzetes főjegyző urakat a
megállapodás aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

/A határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva van!/

26. napirend
Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csoportjának támogatása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az önkormányzat minden évben biztosított bizonyos pénzösszeget  a Máltai
Szeretet Szolgálatnak,  amely általában a 100 E Ft -os nagyságrendet nem haladta meg. Voltak
olyan beruházások a Máltai Szeretetszolgálat kapcs án, ami nagyobb volumenű támogatást
jelentett, de magára a működésre ilyen jellegű keretösszeg, mint amilyen most a határozati
javaslatban szerepel, - 2 M Ft - még nem volt. Azért tartja ezt fontosnak, mert egyrészt a
Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csop ortja munkája során a rászorultakon segít, és ezzel az
önkormányzatnak is nagy segítséget nyújt, hiszen részben önkormányzati feladatokat is ellát.
Nagyon fontosnak tartja , hogy munkájukat megfelelő keretek között tudják végezni.  Kérdése
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd alpolgármester úrhoz, hogy kíván -e kiegészítést tenni a
napirendhez?

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Polgármester úr lényegében mindent elmondott. Aki ismeri a
Máltai Szeretetszolgálat Komáromi Csoportjának a működését, azoknak nem kívánja
bemutatni, akik pedig még nem ismerik, látogassanak el hozzájuk és tekintsék  meg, hogy
milyen kitartóan nehéz és milyen hiánypótló munkát végeznek. Külön köszönet jár a Máltai
Szeretetszolgálat Komáromi Csoportjának az eredményes munkájukért. Javasolja a testület
tagjai felé, hogy támogassák a Máltai Szeretetszolgálat működését.

Hamrák Zsófia: Az elmúlt évek tapasztalatai t szeretné megosztani mindazokkal, akik a
korábbi években nem voltak jelen . Figyelemmel kísérik a Máltai Szer etetszolgálat helyi
csoportja munkáját és gazdálkodását is. Ez a szervezet jól gazdálkodik a rendelkezésére álló
pénzeszközökkel. Mindig van tartalék keretük, ami a rendelkezésükre áll. Javasolja, hogy
támogassák ezt az előterjesztést.

Dr. Molnár Attila: Körükben üdvözölhetik Dr. Fejér Gyulánét a Máltai Szeretetszolgálat
Komáromi Csoportjának a vezetőjét, akit nagy szeretettel köszönt. További kérdés, észrevétel
van-e a napirenddel kapcsolatosan? - megállapítja, hogy nincs. Kéri szavazzanak a határozati
javaslatok elfogadásáról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

46/2011.(III. 24) számú Képviselő-testületi határozat:

1. Komárom Város Képviselő -testülete  a Máltai Szeretetszolgálat Komárom Városi
Csoportját 2011. évben 2.000.000 f orint, azaz kettő-millió forint támogatásban
részesíti, a 2011. évi Költségvetés  általános tartalékalapja terhére.

2. A támogatás rendezvények lebonyolítására és működési kiadásokra fordítható,
amelyről Máltai Szeretetszolgálat Városi Csoportja 2012. február 28 -ig köteles
elszámolni.

Határidő: 2011. április 10
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester
                Molnárné dr. Taár Izabella aljegyző

27. napirend
Tóth Rita – SZEVASZ Színház kérelme  iskolai interaktív foglalkozások támogatása a kis -
nagykamaszok viselkedési zavarainak leküzdése és annak könnyebb kezelése érdekében.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztésből a lényeget idézi: „a 13 és 18 éves kor közötti
korosztályra fókuszáló programra kér támogatást a Szevasz Színház, melyet a komáromi
oktatási intézmények osztályfőnöki óráira dolgozott ki a kis - és nagykamaszok viselkedési
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zavarainak leküzdése és annak könnyebb ke zelése érdekében.” Kiegészítés van -e? –
megállapítja, hogy nincs. Kérdés, észrevétel van -e az előterjesztéssel kapcsolatosan? Megadja
a szót Babják Csaba képviselő úrnak.

Babják Csaba: Természetesen támogatja az előterjesztést. A városfejlesztési projekt keretein
belül, olyan rendezvényeket kell megszervezni, amely minél több embert vonz.  Kérdése, hogy
jó ötletnek bizonyul az, ha a felújított moziba egy olyan előadást rendeznének, amelyen
egyszerre 8 vagy akár 10 osztály is részt vehetne?

Dr. Molnár Attila: Ez is egy megszívlelendő ötlet, amelyet a kollégák megpróbálnak kezelni.
Megadja a szót Dr. Kreft-Horváth Lóránd alpolgármester úrnak.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Babják Csaba képviselő úr felvetésére javasolja,  hogy Tóth Rita
szervező asszonnyal egyezte ssenek, hogy alkalmas-e a program egy nagyobb csoport
részvételére. Hiszen vannak olyan jellegű f oglalkozások, aminek behatárolt a létszáma , pont
az előadás sikere érdekében. Valószínű, hogy egy osztályra tervezték, de lehet az is, hogy
nagyobb színtéren is előadható. Turi Bálint alpolgármester úr szerint nem lehet nagyobb
színtéren előadni ezt.

Dr. Molnár Attila: További kérdés, észrevétel, javaslat van -e? – megállapítja, hogy nincs.
Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 47/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete támogatja Tóth Rita – SZEVASZ Színház - iskolai
programját, és a foglalkozások költségeit  216.000 Ft-tal támogatja a 2011. évi
Költségvetés Oktatási Alapja terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hók Gyuláné mb. osztályvezető
    Monostori Éva önkormányzati főtanácsadó

28. napirend:
KE-MÖ Széchenyi István Közgazdasági Informatikai Szak középiskola 9/B osztályának –
2011. május 26-29. közötti Tiszafüreden rendezendő V. országos osztálykirándulás
Kamaszfesztiválon való részvételének támogatása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Lehetőség van arra, hogy Komárom városa elnyerje a „Kamasz Barát”
címet amennyiben támogatják az iskola kérését . Kiegészítés van-e? – megállapítja, hogy
nincs. Kérdés, észrevétel van-e? Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselő asszonynak.
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Hamrák Zsófia: Részt vett a Széchenyi István Közgazdasági Szakközépiskola szalagavató
ünnepségén valamint a március 15 -i városi rendezvényen, ahol a Széchenyi István
Közgazdasági Szakközépiskola tanulói adták elő az ünnepi műsort. Ezeken a rendezvényeken
a diákok nagyon jól megszervezett 3 órás műsort adtak elő, amelyen mindenféle műfaj
megtalálható volt, zene, komédia, ének, tánc, szavalás stb. Minden szempontból érdemes
támogatni az iskolát. Ha ezek a diákok részt fognak venni ezen a fesztiválon, akkor minden
bizonnyal a műsorukkal nagy sikert aratnak. Gratulál a Széchenyi István Szakközépiskola
igazgatójának, tanárainak ehhez a szép teljesítményhez.

Dr. Molnár Attila: További kérdése, észrevétele van-e a testület tagjainak a napirenddel
kapcsolatosan? Amennyiben nincs, kéri szavazzanak az 1 -es határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 48/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő -testülete támogatja a K-EMÖ Széchenyi István
Közgazdasági-Informatikai Szakközépiskola  9/B. osztályának - a 2011. május 26-29.
között Tiszafüreden rendezendő -  V. Országos Osztálykirándulás – Kamaszfesztiválon
való részvételét. A rendezvény költségeit  300.000 Ft-tal támogatja a 2011. évi
költségvetés  az Oktatási Alapja terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hók Gyuláné mb. osztályvezető
    Monostori Éva önkormányzati főtanácsadó

29. napirend
Mobil színpad beszerzéséhez szükséges fedezet biztosítása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Nagyon sok rendezvényt szervez az önkormányzat, de nemcsak a
Komáromi Napokat, hanem egyéb fesztiválokat is. A város i rehabilitációs projekt, valamint a
térfelújítások projektje, pályázata kapcsán, olyan kötelezettségg el bír az önkormányzat, hogy
két éven át a nyári időszakokban szinten minden hétvégén valamilyen programot kell
szerveznie a felújított tereken. Előre látható, hogy amennyiben a technikát és az ehhez
kapcsolódó dolgokat folyamatosan úgy kellene mindig beszerezni, bérelni, akk or mindig
nagyon sok kiadási költséggel járna. Ezért célszerű lenne legalább az alap technikát
beszerezni, melyet a későbbiekben az önkormányzat is tudná  hasznosítani bérbeadással. A
mobil színpadot közbeszerzés útján kell beszerezni.  A közbeszerzési kiírást a hivatal illetékes
munkatársainak kell megtenni, amennyiben a testület elfogadja a határozati javaslatot.
Megadja a szót Babják Csaba képviselő úrnak.

Babják Csaba: Több észrevétele van ezzel a napirendi ponttal kapcsolatban. Az előterjesztés
szerint mindez 31.200.000 Ft-ról szól. Ez az összeg 10 rendezvény megtartását követően
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térülne meg. Ha ezt az összeget elosztja , 3 millió forintba kerülne egy Kárpátia koncert
megtartása, fellépőkkel együttvéve. Úgy gondolja, hogy ez irreális, hiszen az, aki ezt a z
előterjesztést előkészítette, tévedett. Ugyanis nem kerül 3 M Ft -ba ilyen jellegű technika,
mivel utána nézett ennek. Egy ilyen színpad napi 200 E Ft-ba kerül személyzettel, szállítással,
Áfával együtt.  Ha bruttó árról van szó, akkor 250 E Ft illetve  azokon a napokon, amelyeken
ott marad ez a technika, akkor ez az összeg csökken, mivel a szállítása, szerelése nem kerül
pénzbe. Nagyon fontos az is, hogy mennyi rendezvényt érint mindez. A színpad
működtetéséhez szakképzett személyzet szükséges, ugyanolyan vizsgát kell letenni, mint
amilyen az állványozáshoz szükséges. Balesetveszélyes tevékenység ez, ha nem szakszerűen
kezelik, probléma lehet.  Ennek a technikának a szállításához teherautóra van szükség, és
szakszerűen kell tárolni. Ezek a költségek pluszban  hozzájönnek az előbbiekhez . Úgy
gondolja, hogy ezen az összegen négy lakást is lehetne vásárolni, ami 2.440.000 Ft -ot hozna
évente az önkormányzatnak. Nem tudja, hogy ehhez képest a színpad b eszerzése jó ötletnek
bizonyul. Véleménye, hogy egy ilyen színpa d vásárlása, az ezzel foglalkozó cégeknek,
különféle színházaknak, zenekaroknak való. Ha az önkormányzat ebbe szeretne befektetni,
akkor már egy építőipari cégbe is befek tethetne, vagy vásárolhatna körhintát, stb. Ez a
31.200.000 Ft egészen pontosan mit takar?

Hamrák Zsófia: Babják Csaba képviselő úr felvetésére szeretne reagálni. Ez a kalkuláció azért
adódott így, mivel 1 év alatt megtérül ennek a színpadnak az ára.  Ugyani s ha, képviselő úr
megnézi a Komáromi Napok költségét, akkor láthatja, hogy ott egy  sátor bérlése 4 és 6 M Ft
között alakul évente, ha van padozat a sátorhoz. Ez minden évbe n a Komáromi Napok miatt
kiadás városnak. Kb. 30 programot kell megszervezni, amelyek a szabadtéren kerülnek
megrendezésre, melyek a felújítás alatt lévő terekhez kap csolódnak. Minden alkalommal
bérelniük kell egy fedett színpadot, mivel se m egy szimfonikus zenekar és sem más zenekar
nem tud akármilyen színpadon fellépni, főleg akkor nem, ha elered az eső és nem fedett a
színpad.. ha figyelembe veszik azt , hogy a Komáromi Napoknál a sátort már használhatják,
nem kell 6 M Ft-ért egy sátort bérelni, mert éppen a szponzortól kapnak ingyen egy kisebb
sátrat, és ezzel a színpaddal bővíthetik,  akkor már nyertek  4 vagy 6 M Ft-ot. Az a céljuk,
hogy a mobil színpadot bérbe adj ák. Tehát arra törekednek, hogy ez az összeg 1 vagy másfél
éven belül megtérüljön.

Márkos Attila: Saját tapasztalatból tudja konkrétan a Lovas színházból, hogy a legdrágább
dolog a bérlés. Azt kell megnézni,  hogy mennyi idő alatt térül vissza ennek a szín padnak az
ára és mennyi rendezvényt lehet kihozni ebből és érdemes egyáltalán megvásárolni ezt a
színpadot. Ez az ajánlat, a mai kínálat alapján meglehetősen kedvező. Ebben az árajánlatban
nemcsak maga a színpad, hanem még nagyon sok technikai eszköz is be le tartozik.
Tudomásul kell venni, hogy ennek ez a díja. Előfordulhat az is, hogy adott rendezvényhez
pont a kívánt technikát nem tudják bérelni. Figyelembe kell venni a szállítási költséget, és
egyéb plusz költségeket is, ilyen lehet pl. a szakképzett személyzet költsége. Érdemesebb
megvásárolni  a mobil színpadot, mint bérelni, mivel hosszú távon a bérlés a legdrágább.

Babják Csaba: Az a problémája, hogy az előterjesztéshez nincs mellékelve pontos számítási
adat. A sörsátor bérlése valóban annyiba kerül,  amennyit a képviselő asszony elmondott, de
ez egy színpad, fedéssel. A színpadnak nettó 1500 Ft m 2  a bérleti díja, szerelése. Erről kért
egy árajánlatot, hiszen saját maga is foglalkozik ezzel. A fedésnek bruttó 200.000 Ft a bérleti
díja. Ha több napról van szó, akkor ez az ár lecsökken, akár a felére is. Nem sörsátorról van
szó, hanem egy színpadról, négy lábbal, egy motoros mozgatással és egy ponyvás fedéssel.
Mindez nem ennyibe kerül, ami az előterjesztésben fel van tüntetve. Nem azzal van
problémája, hogy ezt a színpadot megvásárolják -e vagy sem, hanem azzal, hogy ha 30 M Ft
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elosztja 10 alkalommal, akkor az 3 M Ft. Ebből a pénzösszegből komoly produkciót lehet
vásárolni. Tehát aki ezt előkés zítette az, nem figyelt oda . Mindez mellé szeretne látni egy
pontos számítást, hogy mennyibe kerülne, ha bérelnék a színpadot, valamint mindez mennyi
idő alatt térül meg, mik a járulékos költségei  az üzemeltetésének, a tárolásának, a
szállításának ill. a szakszerű szerelésének, és a felügyeletének. Ha ezek a számok azt mutatják
meg, hogy megéri megvásárolni, akkor természetesen egyetért azzal, hogy vásároljon egy
ilyen színpadot a város. De ezt üzemeltetni kell, tehát szükség van szakemberekre. Mit takar
pontosan ez a 31.200.000 Ft?

Horváth Zsolt: Támogatja a határozati javaslatot. Ki tudják kibővíteni ezt egy
rendezvénysátorral? Ugyanis ezzel tudják még csökkenteni a fenntartási, szerelési
költségeket, valamint egy csapat el tudja elvégezni a színpad és a sátor felállítását is. Ha ezt
bérbe adják, akkor ennek az ára gyorsabban visszatérülne. Ha tényleg 30 rendezvény áll
előttük, akkor el kellene gondol kodni egy sátor vásárlásán is.

Dr. Molnár Attila: Ez irányban gondolkodott el saját maga is, de a kollégái arról tájékoztatták,
hogy minden ilyen jellegű beruházást pál yázati pénzből valósítsanak meg. Ha lehetőségük lett
volna egy rendezvénysátor megvásárlására, akkor már beszerezték volna. Abban bízik, hogy a
TDM-es pályázat kapcsán meg lehet oldani. Kollégái arról is tájékoztatták, hogy a város
rehabilitációs projektje  során olyan költségek fognak jelentkezni, amely ek mindenképpen
szükségessé teszik valamelyik lépés megtételét, és az várhatóan többe kerülne, mint ha most
lépnének ez ügyben.

Monostori Éva: Néhány fontos információt kíván mondani az elhangzottakhoz.  Három
árajánlatot kértek be a Hivatal részéről, és a három árajánlat alapján számolta ki a
közbeszerzéssel foglalkozó kolléga a felbruttósított ára t, amely az előterjesztésben is szerepel.
Mindhárom árajánlatot nem csatolták be, de viszont a Komáromi Napokhoz lekért egy
árajánlatot a színpad bérlésével kapcsolatban és valóban úgy van, amit Babják Csaba
képviselő úr említett m 2 áron. Másnaptól számítva 50 % -os árengedménnyel kedvezményes
az ára, de ha a Komáromi Napokra bérlik a színpadot, akkor az pontosan 1.53 1.250 Ft-ba
kerülne négy napra. Az előterjesztésben gépelési hiba van, mivel elgépelték ezt a számot.
Tehát amire gondoltak részben a Komáromi Napokra vonatkozik, ami egy hetes
rendezvénysorozatot jelent évente a városnak. Most a városközpont felújításával  kapcsolatban
több rendezvény van. Ennek a pályázatnak a feltétele az, hogy fenntarthatóságot kell
biztosítani. Ezeket a tereket a támogatás lejárta után, saját erőből további programokkal kell
megtölteni. Az árajánlat tartalmazza a felkészítést, a felállí tást és a szakképzést is. Olyan
szakemberek fogják ezt a színpadot összeszerelni, tárolni, akik értenek hozzá.

Babják Csaba: Több cégtől kért be árajánlatot, ahol az egyik budapesti cég azt nyilatkozta,
hogy Komáromból erre már küldtek be árajánlatot Vize li Csabának címezve, amelyben bruttó
24.199.250 Ft szerepel, tehát nem 31.200.000 Ft. Azért kérdezte meg, hogy mit takar ez az
összeg pontosan.

Dr. Molnár Attila: Még egyszer szeretné hangsúlyozni, hogy természetesen a beszerzés,
közbeszerzés tehát nem árajánlat bekérés. Abban bízik, hogy jóval kevesebb összegből is
megvalósítható mindez. A szakavatott képviselő testület tagjai felszólalásukkal megerősítették
az előterjesztés létjogosultságát , amit Monostori Éva főtanácsadó  is elmondott az előbbiek
folyamán. Hangsúlyozza, hogy a város rehabilitációs pályázat ának az egyik folyománya az,
hogy 5 éves fenntartási kötelezettség terheli az önkormányzatot. Ez azt jelenti, hogy 5 év en
keresztül ellenőrizni fogják, mivel európai uniós forrásokból valósul meg a beruházás.
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Minden olyan programot, amit ebben a pályázatban a korábbi testület  felvállalt teljesíteni kell.
Tehát 5 éven keresztül ezeket a tereket a tavaszi, nyári időszakban rendezvényekkel kell
megtölteni. Így nem kérdés, hogy melyik a gazdaságosabb megoldás  ebben a kérdésben. De
mivel közbeszerzési eljárást kell lebonyolítani , ezért ennek a nyilvánossága teljesen
biztosított. Megadja a szót Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző úrnak.

Dr. Szöllősy Ferenc: Babják Csaba képviselő úr felvetésére válaszol. Nem tudja konkrétan,
hogy mit tartalmaz az árajánlat, de egy biztos, hogy bruttó összeg ről van szó és az
önkormányzat visszaigényelheti az Áfáját. A mennyiben bérbeadás útján is hasznosíthatja a
színpadot jó megoldásnak látszik.  Tehát az önkormányzatnak a jelenleg bemutatott elképzelés
szerint 24.900.000 Ft-jába kerül, mivel visszaigényli az Áfát, ez a nettó összeg.
Természetesen  közbeszerzésről van szó, tehát kaphatnak ennél jóval kedvezőbb ajánlatot is.

Dr. Molnár Attila: További kérdés, észrevétel van -e? Amennyiben nincs, kéri szavazzanak a
határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 10 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza:

49/2011.(III. 24) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a mobil színpad közbeszer zési eljárás keretében
történő beszerzéséhez maximum bruttó 31 200 000 Ft összeget biztosít a 2011. évi
költségvetés beruházási alapja terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Hók Gyuláné mb. osztályvezető

31. napirend:
Komárom Város 2011. évi közbeszerzési terve meghatározása.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Április 15-ig kötelező az önkormányzatnak elfogadni az adott év re
vonatkozó közbeszerzési tervé t, amelyet az év folyamán többször is módosíthat . Intenzív
munkaszakasz következik, néhány napon belül sorozatban rendkívüli testületi ülés
összehívására kerül sor, éppen azért, ho gy a beruházási, felújítási munkák zökkenőmentesen
megindulhassanak. Jelenleg a közbeszerzési tervben kizárólag azokat a közbeszerzéseket
szerepeltetik, amelyekről már döntést hozott a testület. Kiegészítés van -e? – megállapítja,
hogy nincs. Kérdés, észrevétel van-e a napirendi ponttal kapcsolatosan? Amennyiben nincs,
kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

50/2011.(III. 24) számú Képviselő-testületi határozat:
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Komárom Város Képviselő-testülete a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja Komárom
Város Önkormányzata 2011. évi közbeszerzési tervét .

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főj egyző

50/2011. (III. 24.) számú határozat melléklete

Komárom Város Polgármesteri Hivatala 2011. évi közbeszerzési terve

ÉPÍTÉSI BERUHÁZÁS
A közbeszerzés tárgya és mennyisége Irányadó eljárásrend /Tervezett

eljárási típus
Eljárás megindításának

tervezett időpontja

Magasépítési beruházások
Dózsa György Ált. Iskola - kiegészítő építési
beruházások általános egyszerű I. negyedév

ÁRUBESZERZÉS
Villamos energia beszerzés általános egyszerű I. negyedév

Mobil színpad beszerzés általános egyszerű/meghívásos II. negyedév

32. napirend:
Rovásírásos helységnévtáblák.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Babják Csaba képviselő
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Babják Csaba képviselő úrnak.

Babják Csaba: A testület tagjai az előterjesztésében olvashatták a javaslatait. A város
főépítészével és a polgármester úrral már többször folytatott tárgyalásokat. Úgy gondolja,
hogy a magyar hagyományokhoz illeszkedik az, hogy megadják a módját, hogy rovásírással is
tudják köszönteni az idelátogatókat. Egyrészt a magyar múltra hívja fel a figyelmet és nem
utolsó sorban esztétikus is. Kérése a testület felé, hogy támogassa ezt a javaslatot.

Dr. Molnár Attila: Ha a városba érkezik valaki, aki nem Komáromban él, nem biztos, hogy a
70-es évek divatját követve az „Üdvözöljük Komáromban” feli rat méltó arra, hogy így
köszöntsék. Korábban kérte a hivatal illetékes munkatársait, hogy találjanak erre valamil yen
megoldást. Főépítész úr, ebben a témában már dolgozik. Ezzel kapcsolatosan a következő
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határozati javaslatot szeretne ismertetni a Képviselő-testülettel; a Képviselő-testület bízza
meg a Hivatalt azzal, hogy dolgozza ki a tábla  külső megjelenési variációit. Megadja a szót
Takács József képviselő úrnak.

Takács József: Tulajdonképpen itt négy tábláról van szó, melyek a következő helyekre
kerülnének elhelyezésre, kettő tábla az 1 -es számú út mellé, egy a 13-as számú út mellé és a
negyedik a régi tatai útnál a már meglévő városnévtábla közelében. Ezeknek a tábláknak a
költsége egyenként 100 E Ft -ba kerülne.

Dr. Molnár Attila: Úgy gondolja, hogy amit elmondott az csak részben fedi le a leírtakat,
hiszen ezt a kérdést átfogóbban kell kezelni. További kérdés, észrevétel van-e? – megállapítja,
hogy nincs. Kérése a testület tagjai felé, hogy arról a határozati javaslatról szavazzanak,
amelyet az előbbiekben ismertetett.

- A Képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 51/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a rovásírás
helységnévtábla ügyében dolgozzon ki alternatív megjelenési formákat, költségvetést,
és azt követően terjessze be a Testület leg közelebbi ülésére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Kiss László osztályvezető

33. napirend
Kerékpársáv létrehozása.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Babják Csaba képviselő
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Babják Csaba képviselő úrnak  jelzi, hogy régi problémáról van szó,
amelyre majd a Hivatal illetékes munka társai adnak választ, hogy  miért nem megoldható.

Babják Csaba: Monostorra csak úgy lehet eljutni kerékpárral, hogy van egy életveszélyes
szakasz, amin keresztül kell menni és vagy a Kultsár István Ügyvi teli - Gazdasági
Szakközépiskola épülete és a vasúti átjáró között, vagy pedig ezzel feljebb lévő párhuzamos an
elhelyezkedő utcán keresztül. Azt szeretné kérni, ha lehetséges, valamilyen műszaki
megoldást találjanak, pl.: sáveltolással hozzanak létre kerék pársávot. Ez régóta fennálló
igény, nagyon sokan megkeresték ez ügyben.

Hornig Rudolfné: A korábban ezeket a szakaszokat a Közlekedés -felügyelet megvizsgálta.
Elkészültek a kerékpárutak tervezete i, melyek elsősorban az erődök megközelítése miatt vált
szükségessé, hogy kialakítsák azokat az útvonalakat, amelyek idegenforgalom szempontjából
jelentősek. Konkrétan kijelölték a kerékpárutakat. Az előterjesztésben szereplő útszakaszon a
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közlekedés-felügyelet nem engedélyezte a kerékpárút kialakítását, így egy utcával feljebb van
lehetőség közlekedni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Örül annak, hogy nem az út mentén húzódik a kerékpárút, hiszen
az 1-es főút nagyon forgalmas. A gyermekeinek is megtiltotta a főúton történő közlekedést,
inkább a Mátyás Király utcában közlekedjenek, hiszen az sokkal biztonságosabb. Ha
sáveltolással megvalósítható lenne  mindez, akkor sem támogatná a javaslatot.

Horváth Gyula: Nagyon örülne annak, ha az Árpád úttól egészen a Zr ínyi utcáig
megvalósításra kerülne a kerékpárút kialakítása.  De sajnos még a járda problémákat sem
tudják megoldani, ugyanis minden egyes kandeláber a járda közepén van, í gy nem tudnak
gyalogosan sem közlekedni. Nem tudja támogatni az előterjesztést. .

Babják Csaba: Meggyőzték és elfogadja az elhangzott ellenérveket, és kompromisszumra
kész.

Dr. Molnár Attila: Javasolja, hogy határozathozatal nélkül a Képviselő -testület vegye
tudomásul az elhangzott tájékoztatást.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal határozathozatal nélkül a
tájékoztatást tudomásul veszi.

34. napirend:
A Czibor Zoltán sporttelepen lévő 400 m -es atlétikapálya felújítása.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

Babják Csaba képviselő
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Babják Csaba képviselő úrnak.

Babják Csaba: Az előterjesztésben leírta, hogy a pálya méltatlan állapotban van Komárom
város sportéletéhez. Ezért itt az ideje, hogy az atlétikapálya megújuljon. Többen megkeresték
ezzel kapcsolatosan, és ezért nyújtotta be ezt az indítványt.

Dr. Molnár Attila: Egyetért az indítvánnyal, a me gfelelő megoldásról kéri Horváth Gyula
képviselő úr adjon tájékoztatást.

Horváth Gyula: Az elmondottakkal ő is teljes mértékben egyetért.  De elsősorban a
legfontosabb feladat az, ami a Széchenyi tervben szerepel a műfüves pálya megvalósítása.
Amint lehetőség van erre is pályázni, azonnal a futópálya kialakításával együtt megvalósítják.

Dr. Molnár Attila: Olyan határozati javaslatot kíván megfogalmazni,  ami arról szól, hogy
folyamatosan kísérjék figyelemmel a pályázati lehetőségeket, amelyek a sportlétesítmények
fejlesztésére, felújítására kerülnek kiírásra. Konkrétan a határozati javaslata; a pályázati
lehetőségek figyelembe vételével, ahogy lehetőség adódik azonnal térjenek vissza ennek  a
témának a megtárgyalására.  A második pontban, pedig a testület kér je fel a hivatalt a
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sportkoncepció elkészítésére, ami feltétele a sport témájú pályázatokon történő részvételnek.
Kéri, hogy erről szavazzanak.

- A Képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 52/2011.(III. 24) számú határozata:

1. Komárom Város Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy
folyamatosan kísérje figyelemmel a sport témában megjelenő pályázati lehetőségeket
annak érdekében, hogy a Czibor Zoltán sporttelep atlétikai pályarésze  felújítása
megvalósulhasson.

2. A Képviselő-testület utasítja a Polgármesteri Hivatalt, hogy haladéktalanul készítse
elő és terjessze be a Képviselő -testületnek Komárom város Sportkoncepcióját, amely
feltétele a sport témájú pályázatokon való részvétel nek.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Molnár Attila polgármester

    Horváth Gyula képviselő, tanácsnok
    Monostori Éva önkormányzati főtanácsadó

35. napirend:
Képviselői keret rendelkezésre állása és felhasználásának szabályzata.
(Önálló képviselői indítvány alapján)
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester

    Babják Csaba képviselő
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Babják Csaba: Amiről az indítványa szól, azt már tatabányai önkormányzatnál bevezették és
működik is. A képviselői keret hasonló a polgármesteri kerethez, így a képviselők részére is
rendelkezésére állna bizonyos mértékű keretösszeg. A pénzösszeg felhasználása csak
meghatározott célra történhetne.  Nem lehetne kampánycélokra fordítani, de lehet ne belőle
támogatni intézményeket, egyesületeket. Úgy gondolja, hogy egy ilyen keret nagyban
megsegítené a képviselők munkáj át. A tatabányai önkormányzatta l megegyező rendeleti
forma elfogadását javasolja valamint kérése, hogy a polgármester úr dolgozza ki ennek a
kereteit.

Sárai János: Mikor elolvasta ezt a javaslatot, akkor arra gondolt, hogy hány éven keresztül
küszködtek ennél sokkal nagyobb összeggel, a Részönkormányzatok kereteivel. Sohasem
tudtak jó döntéseket hozni, javaslatokat tudtak csak tenni, amit a testü let hagyott jóvá és a
Hivatal bonyolította le a végrehajtást. Átgondolta mindezt, és véleménye szerint ez az 1 M Ft,
csak arra lenne jó, hogy megharagudjanak rájuk, azok akiknek nem tudtak pénzt adni. Nem
támogatja ezt az indítványt,  amellett, hogy ez az 1 M Ft jelentéktelen pénzösszeg.

Hamrák Zsófia: Korábban már szóba került ez a felvetés. Úgy gondolja, hogy ha valakinek
gondja van, nyugodtan fordulhat a testülethez vagy a polgármester úrhoz.  Az irigység nagyon
rossz tanácsadó és mint képviselő, akármennyi pénzösszeget nyújt valakinek, sohasem lenne
elegendő. Szemére vetették már azt is, hogy Hivatalból köteles eljárni szombaton és vasárnap
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rendezvényekre. Nehezményezik, hogy a képviselő ingyen beléphet minden rendezvényre,
nem is gondolják végig, hogy eb ben milyen sok munkát fektetnek. Részéről nem igényli ezt
az 1 M Ft-ot.

Czita János: A részönkormányzati kereteket nem tudja ehhez hasonlítani. A
részönkormányzati keret, egy rész -testület működéséből adódó lehetőség és felelősség volt.
Nagyon nehéz volt,  olyan döntéseket hozni, hogy minden jogszabályt maradandóan
betartsanak, és ne legyen az adott városrészeken ebből kifolyólag viszály. Annak ellen ére a
részönkormányzati működés t jónak tartotta. Viszont ezt a képviselői keretet nem javasolja.
Ha a testület mégis olyan döntést hozna, hogy  legyen akkor erre nem tart igényt.

Horváth Gyula: Csatlakozik Czita János és Sárai János képviselő urak véleményéhez.
Számára is elfogadhatatlan, hogy majd a későbbiekben azt mondhassák az emberek, hogy van
a képviselő úrnak 1 M Ft-ja, de abból lehet, hogy 500 E Ft zsebre tesz. Nem tart igényt az 1 M
Ft-ra.

Babják Csaba: Megérti ezeket a véleményeket és elfoga dja. Horváth Gyula képviselő úrnak
elmondja, hogy a képviselői keret felhasználása szabályozva van , mindent számlával,
bizonylattal kell igazolni, hogy mely egyesületet mennyi pénzzel támogatott.  Mindezt
önkormányzati rendelet szabályozza, hogy mire használható fel ez a keret.

Hornig Rudolfné: Az előbbiek folyamán döntöttek a támogatási rendsz eréről, a támogatások
odaítélésének a módjáról, melynél  Babják Csaba képviselő úr nehezményezte , hogy nem
könnyű pályázni, mivel sok kritériumnak kell megfelelni. Természetesen sok mindennek meg
kell felelni ahhoz, hogy az önkormányzatnál  később a pénzekkel el tudjanak számolni . Ezzel
kapcsolatban azt javasolja, hogy ha van olyan jó ötlete a képviselő úrnak, amit támogatni
kíván, akkor keresse meg a polgármester urat, biztosan segítséget nyújt a keret éből és
megfelelő módon a Hivatal előkészíti szerződéssel és minden olyan jogsz abályt megnéznek,
hogy utána elszámolható legyen.

Dr. Molnár Attila: Érti ezzel kapcsolatban a nagy többségnek a véleményét. Korábban már
jelezte, hogy először mindennek utána kell járni . Egy aggálya van ezzel kapcsolatban, ezért
azt szeretné kérni, hogy a Hivatal illetékes munkatársai nézzenek utána, hogy a tatabányai
rendszer teljesen törvényes keretek között működik -e. Amennyiben törvényes ez a lehetőség,
úgy lehet érdemben vitát nyitni, bár elég egyértelmű a testület álláspontja ebben a kérdésben,
előre tudható milyen döntés várható.  Kérése, hogy tiszteljék meg a képviselő társukat, azzal,
hogy utána néznek annak, hogy van -e törvényes keretek között ennek lehetősége. . Tehát
amennyiben törvényes és jogszerű úgy ezt a Képviselő -testület újból vitassa meg, amennyiben
a képviselő úr kéri az előterjesztés újbóli megtárgyalását. Ezzel kapcsolatban azt a javaslata
hogy  a Hivatal vizsgálja meg a törvényes kerete it, lehetséges egyáltalán, hogy mindez
működjön. Amennyiben lehetséges, milyen feltételekkel és majd  ezt követően készüljön egy
olyan anyag, amit testület megtárgyal.

- A Képviselő-testület 10 igen és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő-testület 53/2011.(III. 24) számú határozata:

Komárom Város Képviselő-testülete felkéri Címzetes Főjegyző urat, hogy vizsgálja
meg annak lehetőségét, hogy a képviselők részére pénzügyi keret biztosításának van -e
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törvényi akadálya, és annak eredményéről adjon tájékoztatást a legközelebbi testületi
ülésen.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

36. napirend:
Kérdések, bejelentések.
Előadók: Dr. Molnár Attila polgármester
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az előző testületi üléstől számítva elég sok probléma merült fel, a melyeket
szükséges megvitatni. Megadja a szót Turi Bálint alpolgármester úrnak.

Turi Bálint: Babják Csaba képviselő úrhoz kívánja kérdését feltenni. Mielőtt a mai napi
hozzászólását átgondolta színpad ügyben, konzultált -e az előterjesztős készítőjével?
Tájékozódott-e arról, hogy mi is áll ennek a hátterében? Azzal van p roblémája, hogy egy
olyan színielőadás volt, amelyet egy árajánlat lobogtatásával véghez vitt képviselőtársa.
Elmondta a polgármester úr is, hogy egy előterjesztés úgy készül, hogy valamennyi re egzakt
módon, konkrét összegben meg kell határozni, hogy mit is szeretnének megvalósítani és ezt
követően pedig meghirdetik mindezt, tehát közbeszereztetésre bocsátják. Műszaki
tartalommal pedig nagyon nagy különbségek vannak az egyik és másik eszköz kö zött. Jött
erre három árajánlat, mindegyik színpad más jellegű műszaki paraméterekkel volt
meghatározva. Szakmailag megfontoltan döntöttek az egyik árajánlat mellett és majd olyan
műszaki paraméterek mellett fogják ezt meghirdetni. De az is lehet, hogy nem  szükséges
színpadot vásárolni, mert a Sportcsarnoknak van egy nagyon jó régi fa színpada, amit össze
lehet állítani és akkor meg lehet rendezni a különböző programokat. Úgy gondolja, hogy
Babják Csaba képviselő úr részéről nem volt ez korrekt.

Dr. Molnár Attila: Kérése a testület tagjai felé, hogy ha lehetséges, akkor az adott napirendi
pontnál tegyék meg észrevételeiket. Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselő asszonynak.

Hamrák Zsófia: Arany János utca 17. szám alatti lakosok kéréssel fordultak hozzá, m int a
körzet képviselőjéhez, hogy a tér, illetve  az Arany János utca 17. szám előtti épület
felújítással kapcsolatosan járjon el érdekükben, hogy a bejárati ajtó felújításában a város
nyújtson segítséget. Azt szeretné kérni, hogy ezzel kapcsolatosan egy sz akember adjon
választ. Véleménye szerint ez nem lehetséges,  mivel az Arany J. utca 17. szám előtt lévő
épület ajtó egyben a lakóház  bejárata és nem hiszi, hogy ez a városnak a feladat a lenne
megoldani. Kérése, hogy mindenképpen kapjanak választ az ott lakók a Városfejlesztési és
Építési osztály vezetőjétől Kiss László úrtól vagy Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
úrtól, mert szeretné tisztázni ezt az ügyet.
Dr. Molnár Attila: Megadja a szót Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző úrnak.

Dr. Szöllősy Ferenc: Hamrák Zsófia képviselő asszony felvetésében van igazság.
Társasházról van szó, ahol mindenkinek van saját része, különféle arányban. A  bejárati ajtók
felújításához egyrészt össze kell hívni a társasház közösségét akik megszavazzák  a felújítást
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és annak költségét és ezt követően pedig a tulajdonosi részaránnyal összefüggően kell a
pénzeszközöket befizetni . Lakók aláírásával kérjék az önkormányzatot, hogy járuljon hozzá,
vagy egyezzen bele a bejáratai ajtó felújításába. Ha valóban rossz állapotban va n a bejárati
ajtó, akkor megfontolandó ez a dolog. De az t nem gondolja, hogy az önkormányzat minden
lakó nevében átvállalja a költségeket, ezt is megtehetné, de nem tartja jónak, megróható az
önkormányzat, hogy a pénzével nem felelősen gazdálkodik.  Tehát a társasház közgyűlése
határozatával indulhat a dolog, a részarányok szerinti fizetéssel.

Czita János: Polgármester úr már említette, hogy 150 aláírással lakossági észrevétel érkezett,
melyben Monostoron a Rex Állatvédő Egyesület telephelyén az állattartást kifogásolják. Ezt a
levelet a képviselők is megkapták. Kérése a polgármester úrhoz, hogy a következő ülésen
adjon tájékoztatást, - a lakosoknak is -  hogy mit lehet ebben az ügyben tenni . A szóban forgó
levél, melynek tartalma polgármester úr előtt is is mert, kétségbeesett hangvételű levélnek
minősül. Az ott élők nagyon várják, hogy valami fejlemény legyen ebben az ügyben. Nem az
állatvédelem ellen és az egyesület munkája ellen vannak, hanem azt várják az
önkormányzattól, hogy olyan megoldás szülessen, am i mindenki számára a legmegfelelőbb.

Dr. Molnár Attila: Az önkormányzat életében két féle ügycsoport van, az önkormányzati
ügyek és a hatósági ügyek. Ez az ügy hatósági ügy, amibe nincs beleszólási joga, mivel ezt az
Önkormányzat, mint hatóság, a Polgármes teri Hivatal mint eljáró hatóság fogja kivizsgálni.
Természetes, hogy aljegyző asszony vagy címzetes főjegyző úr a tájékoztatást megadja ebben
az ügyben. A testület tagjai a következő ülésre részletes tájékoztatást kapnak, ha addigra
lezárul az eljárás.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nagy siker volt a Feszty Árpád Általános Iskola parkolási
rendjének a szigorítása. Az iskolakezdéskor a Közterület -felügyelet segítette a parkolást ill. a
főúton az átkelést. A rend egy darabig működött, de ismét komoly jelzések történtek a szülők
részéről, hogy problémák vannak, ami  miatt jövő hét hétfőtől kezdve újra megpróbálják
segíteni az átkelést. Más téma: többen jelezték felé, hogy nagyon sokan igénybe szeretnék
venni a vasúton őrzött kerékpártárolót, mivel sokan azzal mennek ki a vonathoz illetve
hazafelé munkából jövet is kerékpárral közlekednek. Kezdésnek felmérést kért, hogy nézzék
meg, milyen lehetőség van ennek megoldására.  Reméli, később sikerül beterjeszteni a
testületnek megtárgyalásra.  Czita János képviselő úr felv etésére a koppánymonostori
állattartás problémáival kapcsolatosan elmondja, hogy joggal türelmetlenek az emberek ezt a
problémát minél előbb meg kell oldani. Nem maradhat ez így, most már elég régóta elhúzódó
probléma. Úgy tudja, hogy a Hivatal munkatársa i dolgoznak rajta. Kérése, hogy minél
hamarabb oldják meg ezt a problémát, mivel szinte nincs olyan hét, hogy ne jelentkezn ének
nála is ez ügyben.

Babják Csaba: Turi Bálint alpolgármester úr kérdésére szeretne reagálni . Az alpolgármester úr
nem értette meg, amit mondott. Nem az a problémája,  hogy vesznek-e színpadot vagy sem és
nem is azzal kell foglalkozni, hogy milyen színielőadásról van szó, vagy, hogy elővesz egy
árajánlatot vagy nem. Reméli, hogy színi előadások ezen a színpadon lesznek. A 24 M Ft és a
31 M Ft között 7 M Ft különbség van és érdekelné mi az a műszaki tartalom, ami ezt
indokolja. Erre szeretett volna választ kapni, semmi másra. De nem kapott konkrét választ
erre. Érdekelné, mit kapnak pluszba a 7 M Ft -ért.  A Korona utca 4. szám alatt lé vő
parkolóban nem világít 2 db kandeláber. A Laktanya közben két panelház között, amikor
elkészült az átalakítás, lezártak egy átjárót és így a játszótéren át kell közlekedni az ott
lakóknak. Ezzel kapcsolatosan arra szeretne vá laszt kapni, hogy áll ez az ügy?   Lakók
jelezték, hogy a Lidl Áruház környékén csak 1 db szemetes van. Ezen kellene változtatni.
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Dr. Molnár Attila: A felvetett problémákat természetese n az osztályvezető úr is írja,  és
igyekeznek minél előbb ezekre a problémákra szóban ill. írásban választ adni. Megadja a szót
Sárai János képviselő úrnak.

Sárai János: Két dolog foglalkoztatja, a felfagyott utak és a járdaépítések a Szőnyi
városrészben. Segítséget szeretne kér ni a műszaki osztály vezetőjétől, hogy egy pár
mondatban tájékoztatást tudjon adni az ott lakóknak, hogy áll ez az ügy?

Dr. Molnár Attila: Erre a felvetésre szeretne választ adni. Az önkormányzati beruházások
jórészt tervezési fázisban vannak, másrészt pedig igyekeznek azokat a munkákat megoldani,
amelyeket folyamatosan szükséges megtenni. Kiss László osztályvezető úr, képviselő úrnak
írásban, részletesen tájékoztatást ad arról, hogy a munkálatok éppen milyen stádiumban
vannak. Úgy tudja, hogy a Szőnyi városrészben a járdaépítések kapcsán tervezési  munkák
folynak és ezeket a munkákat már megkezdték. Megadja a szót Kiss László osztályvezető
úrnak.

Kiss László: A beruházások kapcsán elsőként meghatározzák azokat a feladatokat, amelyek
ebben évben megvalósí thatók. A járdaépítések tervei rendelkezésre állnak, amelyek érintik a
Szőnyi városrész jelentős részét. Azt szeretnék elérni 3 éven belül, hogy legalább az egyik
oldalon végig lehessen menni a Szőnyi vasúttól egészen a Molajig. Ez nyílván nem fog
azonnal megvalósulni, amely kb. 45 M Ft -ba kerül. Ezen kívül fontos a beruházási ala pnak a
kitöltése, valamennyi út, járda építés beruházásnak az árait tudják. Ami nem volt tiszta
előttük, az volt, hogy nem tudták mire lehet pályázni és mire nem. Azok a beruházások
fognak megvalósulni, amelyekre pályázni tudnak. Minél több pályázati forr ás bevonható
annál hatékonyabb lesz a munka. De hamarosan meg fogják ismern i a képviselők a
tervprogramot is.

Dr. Molnár Attila: Kérése a testület tagjaitól, hogy ezen az ülésen  és az elkövetkezendő
üléseken se folytassák azt a rossz gyakorlatot, hogy oly an eseteket jelentenek be, hogy
valamelyik utcában nem világít a lámpa, ezt a Hivatal illetékes munkatársai felé jelentsék be,
akár írásban, e-mailben vagy telefonon, vagy esetleg  neki is jelezhetik, és ezt követően
azonnali intézkedéseket tesznek. Az ülés  méltóságát tartsák meg. Megadja a szót Takács
József képviselő úrnak.

Takács József: A járdaépítést nem csak a fő út mellett, hanem a mellékutak mellett is kellene
folytatni, mivel a Szőnyi városrészben a járdák már balesetveszélyesek, nem lehet rajtuk
közlekedni. A kátyúzás megoldása  is nagyon fontos lenne, ez városszerte tapasztalható. Mivel
nagyon sok a kátyú, ezért kéri annak felmérését. A jelzőtáblákkal kapcsolatban is kér egy
felmérést, mivel nagyon sok helyen hiányzik a városban . Bélapuszta felé vezető úton földes út
van, nagyon nehéz közlekedni rajta, kéri lakosság az út zúzottköves feltöltését a kritikus
szakaszokon, amennyiben megoldható. Hamarosan közeledik a zöld hulladék gyűjtése és
ezzel kapcsolatosan kéri a Hivatalt, hogy részletes tájékoztatást adjanak a lakosságnak.

Horváth Gyula: Kérdések, bejelentések azért fontosak, hogy a televízió nézői, Komárom
város lakosai tudják, hogy fontosak számukra. Címzetes főjegyző úrral, Siklósi József
főépítész úrral valamint Kiss László osztályvezető úrra l kint jártak a körzetben. (Laktanya
területén, Ácsi út végéig és a Sörös P utca kereszteződésig.)  Ez összesen 28 utcát érintett,
melyet megtekintettek. Olyan problémákkal foglalkoztak, melyek itt is elhangzottak . Az
osztályvezető úr azt mondta, hogy elfo gadhatatlan számára az, hogy a játszótéren keresztül
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megy a forgalom. Tudnak róla és biztos benne, hogy a Hivatal meg fogja oldani ezt a
problémát. Korábban kérte az osztályvezető urat, hogy a Laktanya Köz vízelvezetésének
problémájára találjanak valamilye n megoldást, reméli az is megoldódik. Nagyon örül annak,
hogy a Czibor Zoltán utcában készül a Posta épülete. A Honfoglalás utcánál, amely a Huszár
utcán keresztül megy, a kereszteződésnél  vége van a járdának, ott 30 m -es járda hiányzik.
Ígéretet kapott arra, hogy gyalogátkelőhelyet ill. buszmegállót  is létesítenek e területen..

Dombay Gábor: A nem működő városi világítást saját  hatáskörében az E-ON-nal lebonyolítja,
e-mailben jelzi feléjük a problémákat és egy hónapban egyszer kijönnek megjavítani. A
Térffy Gyula utcából nyíló Domb utca és Kispatak utca esős időben megközelíthetetlen,
járhatatlan. Éppen a mai nap folyamán beszélt erről Kiss László osztályvezető úrral, hogy
mihamarabb valamilyen megoldást kell ene erre találni. Szeretné jelezni, hogy az autóparkolás
a belvárosban nagyon nehéz és ezzel kapcsolatban már a főépítész úrral tárgyalt, hogy a Duna
Áruház mögött lévő parkolót valamilyen ésszerű módon át kell építeni, hogy több autó
elférjen, mert a Jókai téren most megszűnt a parkolás. Szinte egyált alán nincs parkolási
lehetőség a belvárosban. Nem a komáromi lakosokkal van a probléma, hanem más
településekről is jönnek a városba főleg Észak -Komáromból, és nem tudnak leparkolni.

Dr. Molnár Attila: Megköszöni a felvetéseket és a napirendet lezárja.

A Képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja munkáját.

36. napirend:
Komárom Városi Bíróságra bírósági ülnökök megválasztása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 54/2011.(III. 24) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

37. napirend:
Fodor Ferenc ingatlan vásárlási kérelme.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 55/2011.(III. 24) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

38. napirend:
Komárom, Gyár u. 14. szám alatti ház lakói helyzetének megoldása.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 56/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

39. napirend:
Porga Zsanett ingatlan vásárlási kérelme.
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Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 57/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

40. napirend:
Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérleti jogviszony vizsgálata.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 58/A/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/B/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/C/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/D/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/E/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/F/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
A Képviselő-testület 58/G/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/GY/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/H/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/I/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/J/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/K/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/L/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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A Képviselő-testület 58/M/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/N/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/NY/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/O/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/Ö/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/P/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/Q/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/R/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/S/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/SZ/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/T/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/TY/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/U/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/Y/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/Z/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

A Képviselő-testület 58/ZS/2011.(III.24.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

41. napirend:
011/2 hrsz-ú ingatlan helyzetének rendezése.
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Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület 59/2011.(III. 24) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

42. napirend:
Könyvvizsgáló kijelölése.
Előadó: Dr. Molnár Attila polgármester

A Képviselő-testület 60/2011.(III. 24) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

Dr. Molnár Attila: További kérdés, hozzászólás van -e? Amennyiben nincs, más napirend nem
lévén, megköszöni a figyelmet és az ülést bezárja.

K.m.f.

Dr. Szöllősy Ferenc Dr. Molnár Attila
Jegyző, címzetes főjegyző      polgármester


